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22. Festival Bled pod streho
Z nastopom.
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Blejske novice
Michel Eyquem de Montaigne

"Ne umreš od tega, od česar si bolehal;  
umreš od tistega, od česar si živel." 



Zazidalni načrt Koritno
Občina Bled je z javnim naročilom izbra-
la izvajalca za izvedbo komunalne infra-
strukture znotraj območja zazidalnega 
načrta Koritno.

Dela bo opravljalo podjetje Elicom 
d.o.o. Izvajalec bo z deli začel 9. novem-
bra, in sicer najprej z izgradnjo glavne 
meteorne kanalizacije, ki poteka do stru-
ge reke Save. Z deli bodo nadaljevali zno-
traj območja zazidalnega načrta Koritno. 
Izvedba obsega izgradnjo vseh komunal-
nih vodov, in sicer plinovoda, električnih 
inštalacij, telekomunikacijskih inštalacij, 
meteorne in fekalne kanalizacije, vodo-
vodnega omrežja in javne razsvetljave. Z 
deli bodo predvidoma končali v sredini 
leta 2021, nato pa sledi še rekonstrukcija 
glavne ceste do Betinskega klanca.

:::: Urška Kregar Cundrič, Občina Bled
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Spoštovani!

Jesenska dela v občini

Epidemija je ponovno skorajda ustavila 
javno življenje in na nas vpliva bolj, kot si 
priznamo. V preteklih dneh nam je kljub 
temu uspelo uresničiti zahtevo občinske-
ga sveta in smo pripravili okroglo mizo 
o starejših občanih in gradnji doma za 
starejše. Občina Bled vsako leto starejšim 
namenja okoli 471.000 evrov. Letni razpis 
za starejše je letos težak 10.000 evrov, pri-
hodnje leto bo 15.000 evrov. Občina Bled 
subvencionira cene oskrbe v domovih 
starostnikov, za letos je to 253.000 evrov. 
Za sofinanciranje programov za starejše 
občane letos namenjamo 24.000 evrov, 
za sofinanciranje nege na domu 130.000 
evrov, za sofinanciranje delovanja huma-
nitarnih društev 18.500 evrov, za sofinan-
ciranje programov Medgeneracijskega 
centra 52.000 evrov, na Selišah pa bo do 
konca prihodnjega leta zgrajen tudi Med-
generacijski center Vezenine Bled. 

Zdravstveno stanje v naši občini je za-
skrbljujoče. Če smo jo v prvem valu odne-
sli zelo dobro, zdaj temu žal ni tako. Ci-
vilna zaščita in Občina Bled budno spre-
mljata razmere. Tudi tokrat smo aktivirali 
telefonsko številko za pomoč občanom v 
stiski, pomagamo Zdravstvenemu domu 
Bled, prostovoljci ob jezeru opozarjajo 
občanke in občane, naj se vedejo samo-
zaščitno. Na tem mestu bi vsem nam še 
enkrat položil na srce: držimo se ukrepov 
in varujmo drug drugega!

V tem času nas je zelo presenetila po-
teza novega lastnika dela Straže, ko je z 
ograjo zaprl del prostora. To se nam zdi 
prenagljeno dejanje glede na to, da se 
še pogovarjamo. Iskreno upam, da nam 
bo to uspelo rešiti. Virus je odnesel tudi 
predvideno otvoritev spominske plošče 

Primožu Trubarju, ki bo stala na Blej-
skem gradu v spomin na njegov postanek 
na Bledu leta 1561. Na poti iz nemških 
dežel na Kranjsko je na Blejskem gradu 
ostal dva dneva, potem pa ga je pot vodila 
naprej na Dolenjsko. 

Pred nami je tudi dan spomina na mr-
tve. Tokrat vas moram prositi, da poko-
pališč ne obiskujete množično. Spomin 
na naše drage ostaja v nas in to je najpo-
membnejše. Pazimo drug na drugega in 
ostanimo zdravi!

:::: Vaš župan, Janez Fajfar

Epidemija
Štab civilne zaščite Občine Bled budno 
spremlja razmere na Bledu. Odločili so 
se, da župan ostrejših ukrepov, kot jih 
predpisuje država, zaenkrat ne bo uvajal. 

Ponovno je aktivirana telefonska šte-
vilka za pomoč vsem občanom in občan-
kam, ki pomoč potrebujejo. Telefonska 
številka je 041 658 052. Številka je dejav-
na vsak dan od 8. do 15. ure, namenjena 
pa je občankam in občanom, ki potrebu-
jejo pomoč in nimajo nikogar od svojcev 
ali prijateljev, ki bi jim lahko pomagali.   
Občina je za pomoč ponovno zaprosila 
prostovoljce, ki so se za sodelovanje po-
nudili že spomladi. Ti bodo po potrebi 
pomagali pri prevozu zdravil in hrane ob-
čankam in občanom, po potrebi pa bodo 
kot informatorji pomagali tudi redarski 
službi in policiji pri nadzoru upošteva-
nja ukrepov, predvsem pri opozarjanju 
občank in občanov, da so maske obvezne 
tudi na prostem.

Testiranja za sum na koronavirus po-
novno potekajo tudi v blejskem zdravstve-
nem domu. Občan ali občanka, ki sumi, 
da je okužen oziroma okužena, najprej 
pokliče svojega zdravnika, potem pa po-
čaka doma na klic iz Zdravstvenega doma 
Bled, da dobi uro, ko se zglasi na testira-
nju. Občina Bled Zdravstvenemu domu 
Bled pomaga na način, da že dva tedna 
vozi vzorce testov v laboratorij v Kranj. 

Otroških igrišč zaenkrat ne bodo za-
pirali, jih bodo pa delavci Infrastrukture 
razkuževali, tako da bodo igrala za upo-
rabo karseda varna. Občina je v stiku s 
humanitarnimi organizacijami in budno 
spremlja dogajanje na terenu.

:::: Romana Purkart

Dela na odseku ceste Zasip Dobje
Občina Bled je v oktobru pričela z obnovo 
ceste v naselju Dobje (KS Zasip). V sklo-
pu te investicije bodo uredili odvodnjava-
nje ceste, zgradili bodo javno razsvetljavo, 
obnovili dotrajano vodovodno omrežje, 
hkrati pa bo distributer Elektro Gorenj-
ska v cestno telo položil svojo kabelsko 
kanalizacijo. Vrednost investicije je cca. 
120.000 EUR. Izvajalec Pozitivna gra-
dnja d.o.o. bo z gradbenimi deli zaključil 
predvidoma v drugi polovici novembra.

Dela v Mali Zaki
Izvajalec gradbenih del nadaljuje z izgra-
dnjo fekalne kanalizacije in obnovo ko-
munalne infrastrukture na območju Mala 
Zaka - Za gradom. Dela bodo predvidoma 
končana do konca leta 2020, spomladi pa 
je predvideno še fino asfaltiranje ceste.

:::: Franci Pavlič, Občina Bled
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Medgeneracijski center Vezenine Bled raste

Dela na Medgeneracijskem centru Vezenine Bled potekajo po 
predvidenem časovnem načrtu. Izvajalec je v začetku septembra 
pravočasno začel z izvedbo lesene konstrukcije in ta trenutek 
objekt že dobiva svojo podobo, kar ste občani verjetno že opazili. 
Tehnološki proces montaže je s strani izvajalca in podizvajalca 
dobro pripravljen, tako je izvedba lahko nemotena in hitra, še 
posebej ob tako ugodnem in lepem vremenu. V pripravi je že de-
lavniška dokumentacija za izvedbo detajlov in hidroizolacije rav-
nih streh. Ob nadaljevanju takega vremena bo objekt tako »pod 
streho« že do konca leta. Nato se bodo pozimi lahko nemoteno 

nadaljevala dela v objektu. Tudi na gradbišču se pozna epidemija 
in posledični ukrepi NIJZ za preprečitev zajezitve širjenja viru-
sa. Koordinator za varnost in zdravje pri delu ima kar nekaj dela 
z usklajevanjem vseh potrebnih ukrepov z ukrepi epidemije, kot 
npr. sestanki na prostem, določeno največje število udeležencev 
v gradbiščnih prostorih, obvezno je nošenje mask in upošteva-
nje razdalje med udeleženci … Kljub temu lahko zaključimo, da 
projekt poteka uspešno in po načrtu.

:::: Rok Prešeren, Občina Bled
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Gradnja domov za starejše
Slovenija postaja starajoča se družba. Danes je v Sloveniji 19,7 
% oseb starejših od 65 let in projekcije napovedujejo, da bo leta 
2050 delež te populacije 30 %. Delež starejših od 80 let se bo 
s 5 % v letu 2016 do leta 2050 povečal na 11,4 %. S staranjem 
se verjetnost potrebe po dolgotrajni oskrbi povečuje. Vzporedno 
se povečujejo tako javni kot zasebni izdatki za plačilo pravic in 
storitev na tem področju. V Občini Bled je stanje naslednje: v 
letu 2011 je bil delež ljudi, starejših od 65 let, 19,3 odstotka, v 
lanskem letu je bil ta delež 24,3 odstotka.

V četrtek, 22. oktobra, je bila v Festivalni dvorani Bled okrogla 
miza o dolgotrajni oskrbi in gradnji domov za starejše, ki jo je na 
pobudo občinskega sveta organizirala Občina Bled. Na okrogli 
mizi so sodelovali župan Janez Fajfar, direktor občinske uprave 
Robert Klinar, državni sekretar na Ministrstvu za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnosti Cveto Uršič in direktor Zdra-
vstvenega doma Bled Leopold Zonik. Na okroglo mizo so pova-
bili tudi vodjo projekta Integrirane dolgotrajne oskrbe v lokalni 
skupnosti Franca Imperla ter direktorja Doma dr. Janka Benedi-
ka, Alena Grila, ki pa sta se zaradi tega, ker sta bila v karanteni, 
opravičila. Franc Imperl je svoja razmišljanja in koncept projek-
ta na kratko predstavil v posneti tonski izjavi. Okrogla miza je 
potekala brez občinstva in z neposrednim prenosom na Bled TV. 

Državni sekretar Cveto Uršič je najprej predstavil zakonske 
okvirje teme in predlog Zakona o dolgotrajni oskrbi, ki je bil 
avgusta v javni obravnavi, deležen pa je bil kar nekaj pripomb s 
strani strokovne javnosti. 

Na lokalni ravni domov seveda primanjkuje, zato je bil na Ob-
čini Bled že dopoldne istega dne sestanek med župani Bleda, 
Gorij, Radovljice in Žirovnice, ki se ga je udeležila tudi direkto-
rica Razvojne agencije Zgornje Gorenjske, Eva Štravs Podlogar. 

Župana Žirovnice in Radovljice sta predstavila načrte obeh 
občin na tem področju, predvsem sta izpostavila, da imata tako 
Radovljica kot tudi Žirovnica možnost za gradnjo novega doma 
za 100 oziroma 120 stanovalcev. Obe občini imata zagotovljen 
prostor, vsi štirje župani pa so se strinjali, da je njihova prioriteta 
gradnja domov v javni mreži, kar pomeni, da lokalna skupnost 
ponudi komunalno opremljeno zemljišče. Če bi šlo vse po ma-
slu, bi dom, ki bi popolnoma zadostil potrebam omenjenih šti-
rih občin, lahko bil zgrajen do leta 2024 ali 2025. 

Direktor Zdravstvenega doma Bled, Leopold Zonik, je na 
okrogli mizi predstavil stanje na terenu. Poudaril je, da starost 
s seboj prinaša seveda tudi bolezni, zaradi česar se potrebe po 
zdravstveni oskrbi povečujejo. Kljub temu pa je po njegovem 
mnenju izjemnega pomena, da ljudje tudi v starosti čim dlje 
časa bivajo doma, v domačem okolju, med ljudmi, ki jih poznajo 
in jim zaupajo. 

Župan Janez Fajfar in direktor občinske uprave Robert Klinar 
sta predstavila proračunske postavke, s katerimi občina na tak 
ali drugačen način pomaga starejšim. Med njimi so sofinancira-
nje nege in oskrbe na domu, sofinanciranje oskrbe v domovih, 
sofinanciranje delovanja društev, ki se ukvarjajo s starejšimi, 
projekt Prostofer in predvsem izgradnja nekaj milijonov evrov 
vrednega Medgeneracijskega centra Bled, kjer bo med drugim 
tudi dvanajst mest za dnevno varstvo starejših. Prav tako bo Ne-
premičninski sklad pokojninskega in invalidskega zavarovanja v 
neposredni bližini Medgeneracijskega centra Bled zgradil naje-
mna oskrbovana stanovanja. 

Posnetek okrogle mize si lahko ogledate na: https://www.you-
tube.com/watch?v=AIbaFVJFmo4&feature=youtu.be

:::: Romana Purkart



Tržnica Bled je odprla svoja vrata
Občinski svet Občine Bled se je spomladi odločil, da spremeni 
namembnost bivše bencinske črpalke »Petrol sever« tako, da bo 
na tem mestu možno zgraditi tržnico. Bledu je uspelo, da so 
stavbo obnovili v pol leta, novo tržnico, ki jo Bled zelo potrebuje, 
pa so odprli v soboto, 10. oktobra, ob 10. uri. Ponudba bo sprva 
omejena na soboto in nedeljo, prilagajala pa se bo potrebam ob-
čank in občanov ter ponudnikov in ponudnic. Zaenkrat bo tržni-
ca odprta vsako soboto in nedeljo od 8. do 12. ure.

Hrana, ki bo na voljo na tržnici, bo v čim večji meri pridelana 
na ekološki način. Ker na Bledu ni dovolj ponudnikov ekološke 
hrane, ti prihajajo tudi iz širše okolice Bleda. V samem naboru 
je trenutno deset ponudnikov.

V pokritem delu tržnice, s katero upravlja javno podjetje In-
frastruktura Bled, bo od prihodnjega leta naprej tudi trgovina 
brez embalaže. Celotna investicija je vredna okoli 90.000 evrov. 

Obisk in odziv tako ponudnikov kot tudi obiskovalcev sta nad 
pričakovanji. Na tržnici s svojo ponudbo sodeluje več ekoloških 
kmetij, kjer je moč dobiti tako pridelke kot tudi izdelke, kot so 
moka, testenine in podobno, zadnji vikend pa je ponudbo obo-
gatila še mesnica. Na tržnici je tako mogoče dobiti skorajda vse.  

Obstoj in razvoj tržnice sta v rokah lokalnega prebivalstva – 
če bomo tržnico obiskovali, bo ta živela!

:::: Jaka Bassanese, Infrastruktura Bled
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Iskalna akcija otroka se je končala srečno
Na območju Straže na Bledu je 23. septembra potekala večja 
iskalna akcija za pogrešanim otrokom, so sporočili s Policijske 
uprave Kranj. Poleg policistov in Letalske policijske enote so v 
iskanju sodelovali še prostovoljni gasilci, gorski reševalci, vodni-
ki z reševalnimi psi, podvodna reševalna služba in organizirani 
prostovoljci. Skupno je šlo za okoli 140 ljudi, ki so pregledovali 
širše območje Straže in Bleda, so sporočili policisti. 

»Otrok je ob 16. uri odšel na tek in se do običajne ure ni vrnil 
domov. Starši so vedeli, kam gre, lokacija pa je tudi sicer nji-
hov poznan "tekaški krog". Ker je obstajal sum nesreče in zaradi 
tega možna ogroženost otroka, je bila takoj ob prijavi sprožena 
iskalna akcija v večjem obsegu. Po okoli dveh urah iskanja so 
otroka našli nad Ledrarjevim kamnolomom sredi pobočja Stra-
že. Otroku so nudili zdravniško pomoč. Poškodovan je bil po 
glavi in nogah. Policisti so ugotovili, da je na robu trim steze 
zdrsnil na mokri travi in po padcu čez višjo navpično prepadno 
obležal daleč pod steno. Visok padec so močno ublažila drevesa. 
Bil je primerno opremljen. Kot sedaj kaže, je imel kljub težjim 
poškodbam ogromno srečo,« so še sporočili s Policijske uprave 
Kranj. 

Ogled kraja je opravila Gorska policijska enota. Tujo krivdo so 
policisti glede na do sedaj zbrana obvestila izključili.

»V iskanje so se vključili tudi policisti, ki so bili prosti. Eden 
od njih je izredno dober poznavalec območja in je bil v določe-
nem delu eden ključnih faktorjev pri iskanju. Otrok je bil najden 
ravno na mestu, ki ga je skupaj z vodnikom reševalnega psa pre-
gledoval ta policist. To je naš pravi obraz, to so naše vrednote, 
to je naše poslanstvo. Delamo za ljudi. Vsem, ki so sodelovali v 
iskanju in vsem tistim, ki so nas poklicali z informacijami, se is-
kreno zahvaljujemo,« so še zapisali na kranjski policijski upravi. 

Ta policist, ki je bil tistega dne prost, je Roman Šalej s Poli-
cijske postaje Bled. Danes se spominja, da ga je o iskalni akciji 
obvestil sin, ki je član PGD Bled in je bil vpoklican v iskalno ak-
cijo. »Bil sem doma in prost in ker pobočje Straže kar dobro po-
znam, sem se takoj odzval. Na srečo sem dovolj zgodaj pravilno 
predvideval, kje bi otrok lahko zdrsnil. Odločilno je bilo, da sem 

poznal otroka, vedel sem, da se ne bi mogel kar tako izgubiti ali 
zaiti brez razloga, pač pa, da se je verjetno res zgodila nesreča,« 
pravi Roman Šalej. »Glede na to, da je severno pobočje Straže 
precej položno in je tam malo možnosti za zdrs, sem se usmeril 
v južno pobočje, kjer je več prepadnih sten.« 

Takoj so se pojavila ugibanja, ali so poti na Straži dobro ozna-
čene ali ne. »Poti so dobro označene in dovolj široke, varne, po-
tekajo po območju, kjer ni nevarnosti, je pa res, da se jih je treba 
držati. Če pohodnik zaide s poti, se lahko zgodi nesreča, tako kot 
se to dogaja v sredogorju ali visokogorju,« pravi Roman Šalej. 

Dogodek nosi še eno pozitivno sporočilo – ne samo, da so 
dečka rešili, pač pa predvsem to, da so Blejci še enkrat več do-
kazali, da takrat, ko je to najbolj potrebno, znajo stopiti skupaj. 
»Res je, v pol ure se je v reševanje vključilo več kot petdeset ljudi, 
v dveh urah jih je bilo več kot sto štirideset. Pripravljenih jih je 
bilo še veliko več. Vsekakor je bila to ena največjih in seveda 
najbolj uspešnih akcij v zadnjem času na Bledu.« 

Akcijo je vodila policija, sprožil in koordiniral jo je policist 
Igor Marjan. 

:::: Romana Purkart, foto:: Gašper Finžgar, GRS Radovljica
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Obisk ameriške 
veleposlanice na Bledu

Aktulano

Bled ponovno med najbolj trajnostnimi destinacijami sveta

»Te krize nihče ne more rešiti sam!«  
(dr. Albert Salman, predsednik fundacije 
Green Destinations) 

Oktobra je po spletu potekalo štiri-
dnevno spletno srečanje zelenih desti-
nacij sveta pod okriljem fundacije Gre-
en Destinations. Prvi dan srečanja so 
destinacijam uradno podelili nagrade in 
priznanja, Bled se je že tretje leto zapo-
red uvrstil med sto najbolj trajnostnih 

destinacij na svetu. Osrednja rdeča nit le-
tošnjega srečanja je bil odziv turizma na 
svetovno zdravstveno krizo. Prav vsa turi-
stična središča tega sveta so se letos sreča-
la z enako situacijo in prav vsa so na novo 
odkrivali domačini in gostje iz okoliških 
držav. Prav tako se je spremenil gost – ni 
več velikih organiziranih potovanj, pač pa 
ljudje potujejo individualno in to v desti-
nacije, ki so varne, trajnostne in zelene. 

Slovenija vse te tri atribute ima. Na leto-
šnjem srečanju so primere dobrih praks 
in izzive na tem področju predstavile tri 
slovenske destinacije, in sicer Solčavsko, 
Miren Kras in Bled.

Bled je predstavil situacijo, v kateri so 
se zaradi obsežnega cvetenja jezera znašli 
zgodaj spomladi. Mednarodni javnosti so 
predstavili vse korake, ukrepe in postop-
ke, ki so jih za varovanje jezera izvedli do 
sedaj. V prihodnjih dneh bosta Občina 
Bled in Ministrstvo za okolje in prostor 
podpisala dogovor o ukrepih, ki so nujni 
za zagotovitev zdravja jezera, prav tako 
pa je že izdelan akcijski plan ukrepov, ki 
jih bodo javnosti predstavili v prihodnjih 
dneh. Plan je nastal v sodelovanju z raz-
ličnimi ministrstvi, občino, strokovno jav-
nostjo in nevladnimi organizacijami. 

:::: Romana Purkart, foto:: Živa Rant

Bled je eno izmed protokolarnih središč 
Slovenije. V oktobru ga je obiskala ame-
riška veleposlanica Lynda Blanchard, ki 
je bila na Bledu v okviru obiska Natove-
ga centra odličnosti za gorsko bojevanje 
v Poljčah. Župan Janez Fajfar ji je razka-
zal občinsko stavbo in ji predstavil njeno 
zgodovino ter povedal nekaj o Bledu, nad 
katerim je navdušena.

:::: RP

Pričetek sprememb in dopolnitev Občinskega 
podrobnega prostorskega načrta »ožje središče Bleda«
Lastnike zemljišč v območju »ožjega 
središča Bleda« obveščamo, da bo Ob-
čina Bled v letu 2021 pričela s postop-
kom sprememb in dopolnitev Občin-
skega podrobnega prostorskega načrta 
»ožje središče Bleda« (Uradno glasilo 
slovenskih občin št. 47/2015, 50/2015, 
48/2016, 60/2017, 44/2019) – v nada-
ljevanju OPPN. 

Območje »ožjega središča Bleda« 
obsega zemljišča na vzhodni obali 
Blejskega jezera od Grajskega kopali-
šča do vključno Grand hotela Toplice 
ter zaledni pas Jezerske promenade z 
Diagnostičnim centrom Bled, hotelom 
Bled Rose, območjem Blegaš, Festival-
no dvorano Bled, Občino Bled, mini 
golf igriščem ter hoteli Park, Trst in 
Jadran. Lastnike zemljišč in objektov 
s tem obvestilom seznanjamo o mo-

žnostih podaje pobud za spremembe 
in dopolnitve OPPN. S pobudo je po-
trebno predložiti izdelano strokovno 
podlago za predlagane spremembe. 
Pobude morajo upoštevati strateška 
izhodišča občinskega prostorskega na-
črta (OPN), koncept prenove tega več-
plastnega območja kulturne dediščine 
in ohranjanja narave Bleda, območja z 
velikim simbolnim pomenom ter naci-
onalno in mednarodno prepoznavno-
stjo ter ukrepe omejevanja motornega 
prometa, kot to določa veljavni OPPN. 

Upoštevane bodo le pobude, za ka-
tere bo strokovno ocenjeno, da so skla-
dne s temi izhodišči. Rok za oddajo po-
bud na Občino Bled je 15. 1. 2021. 

:::: Občina Bled
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Pojasnilo glede ograje na Straži
Ob koncu tedna smo bili v podjetju Infra-
struktura Bled d.o.o. presenečeni nad po-
segi in ograjevanju parcel na Straži Bled s 
strani novih lastnikov. Delovanje objekta, 
ki je že več kot 20 let v uspešnem upra-
vljanju podjetja, je tako ogroženo. 

Lokalno prebivalstvo ima zelo čustven 
odnos do enega od osamelcev ob jezerski 
skledi. Hrib Straža Bled že več desetletij 
omogoča smučanje na pragu doma. Tako 
verjetno ni na Bledu nikogar, ki ne bi 
opravil svojih prvih smučarskih zavojev 
na Straži. Skozi leta se je smučarska se-

zona zaradi milih zim krajšala, območje 
pa je iz leta v leto širilo svoje delovanje 
v spomladanskih, poletnih in jesenskih 
mesecih. Tako je Straža postala ena naj-
bolj obiskanih točk na Bledu. Bodisi s 
strani sprehajalcev po urejenih pešpoteh 
in lepih razglednih točkah bodisi s stra-
ni obiskovalcev, ki so želeli svojo merico 
adrenalina s pomočjo spusta s sanmi 
po pobočju z najlepšim razgledom. V 
podjetju Infrastruktura Bled smo z ra-
zvojem Straže Bled v poletnih mesecih 
želeli povečati aktivno ponudbo in s tem 

zadržati gosta na Bledu dan ali dva več. 
To smo opravljali več kot odlično, saj se 
je 20 % vseh gostov udeležilo naših aktiv-
nosti. Kljub fokusu na poletno turistično 
sezono pa v podjetju Infrastruktura Bled 
nismo pozabili na javni interes. S sred-
stvi, ki jih ustvarimo v poletnih mesecih, 
vzdržujemo pohodniške poti na Straži in 
omogočamo zimski program smučanja, 
sofinanciramo javne športne programe 
v Občini Bled, za kar letno namenimo 
preko 100.000 €. Lastniško območje 
Straže Bled v celoti ni občinsko. Dobršen 

Aktualno

En konec tedna po Bledu z električnim mini busom
Na Bledu je bil konec septembra dogodek 
letošnjega tedna mobilnosti.  S poskusno 
vožnjo električnega mini busa francoske 
družbe Lohr Industrie so namreč napo-
vedali tri-dnevno vožnjo tega električnega 
vozila po blejskih cestah. Vozilo, ki je sto-
odstotno električno, je brezplačno vozilo 
po javnih cestah ob jezeru od petka, 25. 
septembra, do vključno nedelje, 27. sep-
tembra. Poskusne vožnje se je udeležil 
tudi minister za notranje zadeve, gospod 
Aleš Hojs.

Kot je povedal minister Hojs, ki je med 
drugim dejal, da je trajnostna mobilnost 
pomembna z več vidikov, tudi z vidika 
prometne varnosti. Prav to izkušnjo ima-
jo na Bledu, saj so lani, ko so od junija 
do septembra po Bledu in okoliških vaseh 
vozili posebni turistični avtobusi, s cest 
na ta račun umaknili okoli 15.000 vozil. 
»V mestnih središčih in v okoljih kot je 

Bled, s trajnostno mobilnostjo lahko cela 
področja zapiramo za motorni promet. 
Na ministrstvu želimo v naslednjih letih 
z zelenimi javnimi naročili uvesti del flo-
te policijskih vozil na električni pogon, 
zato si bom z zanimanjem ogledal, ka-
kšne rešitve ponuja to vozilo«, je še dodal 
minister.

Obisk vozila na Bledu je s pomočjo 
družbe D2s energetske in poslovne re-
šitve organiziral Turizem Bled. Župan 
Janez Fajfar in direktor Turizma Bled, 
Tomaž Rogelj, sta predstavila večletna 
prizadevanja celotne lokalne skupnosti 
za celovit trajnostni razvoj destinacije. 
Ob tem, da je Bled nosilec zlatega znaka 
Zelene sheme slovenskega turizma na 
Bledu poudarjajo, kako zelo pomembno 
je, da se okoljskih vprašanj v najširšem 
pomenu besede zavedajo tudi ponudniki 
nastanitev in storitev. Hotela Astoria in 

Savica in zasebna namestitev Vila Mila so 
tako že nosilci zelenih znakov za nastani-
tve, Hotel Ribno je prvi zero waste hotel 
v Sloveniji, zelo pa je razveseljivo, da sta 
obnovljena Hotel Park in Kavarna Hotela 
Park v postopku pridobivanja certifikata 
zeleni ključ. V Sava Hotelih pričakujejo, 
da bosta tako hotel kot kavarna znak pri-
dobila še pred koncem leta.

:::: Romana Purkart

Prostofer v Občini Bled je začel s prevozi
Občina Bled je del projekta Prostofer. V 
okviru sredstev za projekt LAS – Gorenj-
ska košarica za operacijo »Medgenera-
cijski centri« so za nabavo električnega 
vozila zagotovili 36.000 evrov. Znesek so-
financiranja iz evropskih sredstev znaša 
dobrih 20.000 evrov. Avto, ki je na voljo, 
je Nissan Leaf, ki že stoji pred občino in 
že opravlja svoje delo. 

Storitev je občankam in občanom na 
voljo od 12. oktobra, brezplačni prevoz pa 
je namenjen starejšim, ki nimajo drugih 
možnosti. Prevoz si lahko uporabniki re-
zervirajo na telefonski številki 080 10 10. 

Občani, ki bodo uporabljali storitev, si 
morajo sami zagotoviti zaščitno masko.

Kot pravi župan Janez Fajfar, je »za 
Občino Bled to zelo pomemben projekt, 
saj je mobilnost starejših pomembna za 
vse. Program zagotavlja večjo mobilnost 
starejših in s tem njihovo aktivnost in 
vključenost v družbo.  Prav tako je za Bled 
zelo pomembno, da smo kupili popolno-
ma električno vozilo, saj je Bled zavezan 
trajnostni mobilnosti.« Vozilo z enim 
polnjenjem zmore okoli 300 km, tako 
da ne bo težav tudi na daljših razdaljah. 
»Občina se je odločila, da bo prostofer 
nudil tudi prevoze do Univerzitetnega 
kliničnega centra Ljubljana ali do Splo-

šne bolnišnice Jesenice, kar je za naše 
občane prav tako zelo pomembno«. Kot 
je povedal predstavnik projekta in direk-
tor zavoda Zlata Mreža, Miha Bogataj, je 
Občina Bled 43. občina, ki se je vključila v 
projekt, računajo, da jih bo do konca leta 
50. »Prostofer je predvsem humanitarna 
dejavnost,« pravi Bogataj. Veseli ga, da je 
tudi med vozniki prostovoljci veliko zani-
manje, danes so že opravili tečaj vožnje 
z električnim vozilom in so pripravljeni 
na delo.  

:::: Romana Purkart
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del površin je zasebna last, kar v podje-
tju močno spoštujemo. Praktično z vsemi 
lastniki imamo sklenjene najemne ali 
služnostne pogodbe za opravljanje svoje 
dejavnosti. Proces ureditev razmerij pa 
je potekal tudi z novimi lastniki večjega 
dela območja. Ker smo ravno sredi poga-

janj za menjavo, prodajo, nakup oziroma 
uporabo zemljišč, ki trenutno niso naša 
last, nas je poteza novih lastnikov močno 
presenetila. Enostranski umik iz pogajanj 
nas skrbi. Na vrvici tako visi program v 
javnem interesu, sofinanciranje javnih 
športnih programov otrok in mladine, 

najbolj obiskana aktivnost na Bledu in 
ne nazadnje tudi dobršni del zaposlenih 
občanov. V podjetju vseeno verjamemo v 
sobivanje z novimi lastniki in nadaljeva-
nje pogovorov ter odlično sodelovanje v 
prihodnosti!

:::: Infrastruktura Bled

»Globalna kriza kot izziv voditeljstva«
V oktobru je potekal letošnji tradicionalni 
letni Predsedniški forum IEDC-Poslovne 
šole Bled, ki je letos prvič potekal prek vi-
deo prenosa. Dogodek je spremljalo 250 
voditeljev in akademikov iz 37 držav. 

Dogodek pod pokroviteljstvom predse-
dnika Republike Slovenije Boruta Pahorja 
je IEDC-Poslovna šola Bled organizirala 
v sodelovanju s prestižno organizacijo 
International Academy of Management 
(IAM), najstarejšim združenjem za me-
nedžment na svetu, katere člani so ugle-
dni profesorji menedžmenta in poslovni 
voditelji, med njimi tudi Nobelovi nagra-
jenci. 

Na forumu so nastopila svetovno zna-
na imena: dr. Ichak Adizes, guru mene-
džmenta sprememb, prof. dr. Rosabeth 
Moss Kanter, harvardska profesorica in 
ena najbolj priznanih strokovnjakinj za 
področje strategije na svetu, prof. dr. Ed-
gar Schein, globalni mislec s področja 
organizacijske kulture, Muhtar Kent, dol-
goletni predsednik Coca-Cole, in prof. dr. 
Danilo Türk, predsednik World Leader-
ship Alliance – Club de Madrid. Forum 
je odprla in vodila prof. dr. Danica Purg, 
predsednica IEDC-Poslovne šole Bled, ki 
je tudi že od leta 1995 članica Internatio-
nal Academy of Management. Rdeča nit 
vseh govorcev je bila koronska kriza, ki 

je prinesla velike spremembe in težave, s 
katerimi se je potrebno soočiti z več pove-
zovanja. Odprle so se tudi nove priložno-
sti, ki bi jih veljalo, tudi zaradi geostrate-
škega položaja Slovenije, izkoristiti. 

»Skupni imenovalec vseh dosedanjih 
pandemij so velike spremembe in te se 
ne bodo ustavile, tudi če jih ignoriramo, 
zato jih moramo znati upravljati,« je dejal 
poslovni svetovalec in ustanovitelj Adizes 
Institute, dr. Ichak Adizes. Težave so po 
njegovih besedah vedno rezultat razgra-
dnje, zato si je za njihovo rešitev treba 
prizadevati za ponovno povezovanje, in 

sicer tako na ravni podjetja kot skupnosti 
in države. Za to pa je nujno medseboj-
no zaupanje in spoštovanje. »Rešitev je 
reintegracija ... Čas covida je priložnost, 
da podjetje znova povežemo, da bomo iz 
krize izšli močnejši, kot smo vanjo vsto-
pili,« je na primeru iz gospodarstva dejal 
Adizes. To pa velja tudi za reševanje težav 
na državni ali svetovni ravni. »Covid je 
globalni problem, zato zahteva globalno 
rešitev. Svet bolj kot kdaj koli postaja eno 
... Da bi rešili težavo, moramo razmišljati 
kot eden,« je poudaril Adizes. 

:::: Iva Eibel, IEDC-Poslovna šola Bled

Aktulano

Res znamo ločevati odpadke?

Medobčinski inšpektorat in redarstvo občin Bled, Bohinj in Že-
lezniki je 14. oktobra ob prisotnosti delavca javnega podjetja In-
frastruktura Bled opravil nadzor nad odlaganjem odpadkov. Pod 
drobnogled so vzeli eko otok Vezenine Bled, kjer sicer delavci In-
frastrukture zaznavajo največ kršitev. Inšpektorica Maja Zupanc 

je povedala, da so takšni nadzori redni del nalog, ki jih opravlja 
inšpektorat, da pa skoraj vedno najdejo odpadke, ki so odloženi 
nepravilno. Nekateri kršitelji v nepravilno odložene odpadke od-
ložijo tudi kakšno osebno pošto ali celo dokumente, po katerih 
jih potem lahko prepoznajo. Kazni za nepravilno odložene od-
padke so visoke – za občane 400 evrov, za pravne osebe 1400 
evrov.  Večina občank in občanov natančno ločuje odpadke, kljub 
temu pa smo v zabojnikih za embalažo, kamor sodijo plastika in 
pločevinke, našli marsikaj, predvsem je v oči stopala odvržena 
hrana. »Med nepravilno odloženimi odpadki najdemo marsikaj, 
od avtomobilskih gum, igrač, oblek, celo termoakumulacijske 
peči, do hrane in nevarnih odpadkov,« pravi Matic Račič z In-
frastrukture. Res je, vsi smo zmotljivi in včasih se pač zmotimo, 
vendar ko je v embalaži toliko hrane, kot smo jo opazili ob nad-
zoru, to ne more biti naključje. Zbirni center javnega podjetja 
Infrastruktura je lahko dostopen in tja lahko občani in občanke 
pripeljejo katerekoli odpadke. Ekološki otoki so po vseh vaseh in 
prav tako lahko dostopni, skratka sistem je narejen tako, da je 
za uporabnika kar najbolj prijazen in preprost. Če ste kadarkoli 



Odstranjevanje lesne zarasti na mokriščih v okolici Bleda 
Projekt Mala barja – Marja
Zavod RS za varstvo narave skupaj s partnerji, med katerimi je 
tudi Občina Bled, izvaja projekt »Izboljšanje stanja bazičnih niz-
kih in prehodnih barij v osrednji Sloveniji in na Gorenjskem, 
Mala barja – Marja«. Projekt je sofinanciran s strani Evropske 
unije iz Evropskega sklada za regionalni razvoj in Republike Slo-
venije. Cilj projekta je izboljšanje stanja ohranjenosti mokrišč 
na 10 projektnih območjih Natura 2000, med njimi tudi na ob-
močju mokrišč v okolici Bleda. Barja manjših dimenzij (povr-

šine nekaj hektarjev) so del pomembne mreže mokrišč. Zaradi 
svoje velikosti so pogosto neopazna in velikokrat prezrta. So še 
posebej ranljiva območja, njihovo stanje ohranjenosti pa se v za-
dnjih letih naglo poslabšuje. Z opuščanjem košnje in rabe tal 
se deli podeželja vedno bolj zaraščajo. Prav tako so se projektna 

Projektno območje Bodešče
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v zadregi, kam odložiti kakšen odpadek, lahko obiščete spletno 
stran Infrastrukture Bled (https://www.infrastruktura-bled.si/
sl/Dejavnosti/Odpadki), kjer najdete podrobna navodila o loče-
vanju, lahko pa tudi pokličete na Infrastrukturo, kjer vam bodo 
radi pomagali.

Nepravilno odloženi odpadki pa na koncu tudi stanejo, in to 
vse. Javno podjetje namreč npr. zabojnike z embalažo preda pod-
jetju Saubermacher, ta pa Infrastrukturi zaračuna dodatne stro-
ške oziroma kazen. Na koncu se to pozna na naših položnicah!

:::: Romana Purkart

Aktualno    Dogajanja



območja v okolici Bleda v zadnjih desetletjih postopoma zara-
ščala in je danes prisotna na območjih bolj ali manj gosta lesna 
zarast v obliki grmičevja in dreves. Zaraščenost je pripeljala do 
postopnega izsuševanja območij in do njihovega nadaljnjega 
pospešenega zaraščanja. Z aktivnostjo odstranjevanja lesne za-
rasti bomo v okviru projekta odstranjevali predvsem grmovje in 

drevesa manjših dimenzij in s tem vzpostavili ugodno ekološko 
stanje mokrišč. V okolici Bleda najdemo mokrišča, ki so zavaro-
vana z občinskim odlokom o razglasitvi povirij, močvirij in ra-
stišč redkih rastlin v Občini Bled. Povirje vzhodno od Bodešč je 
posebno zaradi lehnjakotvornih izvirov in habitatnega tipa nizka 
bazična barja. Povirje v Brju pri Zasipu pa je posebno zaradi mo-
krišč z nizkimi barji in rastišča orhideje Loeselove grezovke. Na 
projektnem območju v Bodeščah in v Zasipu – Brje se bo sečnja 
izvajala v obdobju med oktobrom 2020 in februarjem 2021. Na 
območjih je predviden ročni posek dreves in grmovne zarasti, 
na predelu, kjer nosilnost tal to omogoča, pa se bo delno izve-
dla tudi strojna sečnja. Posekana lesna biomasa in sečni ostanki 
bodo po končanih delih pospravljeni. Izvajalec bo po opravljeni 
sečnji pripravil teren, da bo primeren za ponovno vzpostavitev 
traviščne vegetacije in uredil dostopne poti v prvotno stanje. Na 
območju v Bodeščah je predvidena tudi postavitev razgledne plo-
ščadi z informacijsko tablo. 

:::: Petra Muhič, Zavod RS za varstvo narave

"Starost ni za mevže"

Na Melitinem večeru je Ženska vokalna skupina DU Bled zapela nekaj slovenskih ljud-
skih, Rozika Špilak in Metka Smolej pa sta prebrali odlomke iz slikarkinih spominov.

O dejavnostih Društva upokojencev Bled v jubilejnem letu
Društvo upokojencev Bled letos praznuje že 70. obletnico 

svojega delovanja. Žal smo morali zaradi nam vsem znanih 
omejitev gibanja in druženja večino jubilejnega programa (osre-
dnjo prireditev in regijsko razstavo ročnih del v Festivalni dvo-
rani, če naštejem le dve, namenjeni širši javnosti) prestaviti na 
naslednje leto. 

Pa vendar smo tudi v tem v vseh pogledih posebnem letu 
uspeli – s prekinitvami marca in aprila in zdaj spet jeseni – izve-
sti nekaj programa. Zelo dejavni so bili pohodniki, ki so letošnje 
pohode zaradi slabega vremena sicer predčasno končali sredi 

septembra s hojo na Matajur, pa dve angleški in nemška sku-
pina, ženski klub, sekcija Križemkražem ... Tudi plesali smo v 
krogih z Metko Frelih, vezli, pletli in peli – ob četrtkih bolj resno 
naša Ženska vokalna skupina z zborovodkinjo Metko Rutar Pi-
ber, ob petkih pa bolj "po domače" z Romano in Polono, balinali 
in kolesarili, telovadili, hodili po nordijsko in se sproščali z Rozi-
ko Špilak, krepili spomin na posebnih delavnicah z Ano Samsa, 
pripravili celodnevno izobraževanje varne vožnje in še bi lahko 
naštevali. Pomagali smo tudi širši skupnosti – pozimi vrtcu pri 
tečaju smučanja na Straži, prvi teden šolskega leta septembra 
policiji za varno pot otrok v šolo in v tednu mobilnosti, sode-
lovali smo v pustnem sprevodu ... V letošnjem letu smo začeli 
tudi z dvema novima dejavnostma: tečajem slovenščine za tujce 
(tudi nečlane društva), ki ga vodi Dragica Vesković, in bralno-
-glasbenimi večeri skupaj z Glasbenim centrom DO RE MI, ki 
smo jih poimenovali Berimo skupaj, namenjeni pa so še posebej 
ljudem, ki zaradi bolezni sami ne morejo več brati. 

Vse četrtkove večere v avgustu pa smo na dvorišču doma 
upokojencev letos prvič pripravili posebne kulturne dogodke, 
poimenovali smo jih Avgustovski utrinki, s katerimi smo želeli 
popestriti društveno življenje. Prvi avgustovski utrinek, ki je bil 
tudi najbolj obiskan, smo posvetili spominu na našo pred krat-
kim umrlo dolgoletno članico, akademsko slikarko Melito Vovk, 
častno občanko Občine Bled, ki je med drugim ilustrirala več 
kot 80 predvsem leposlovnih knjig za otroke in odrasle, naredila 
sceno in kostume za več kot 50 gledaliških predstav, zelo pri-
ljubljene pa so bile tudi njene karikature. Misel, ki sem jo vzela 
za naslov prispevka, je njena. Pravijo, da jo je pogosto izrekala. 
Melitin večer, katerega posebna gostja je bila njena sestra Marija, 
je bil po mnenju vseh obiskovalcev in sodelujočih v programu 
prisrčen, topel, poln nostalgičnih spominov na čase, ki so mini-
li. Posebej dragoceni so bili spomini obiskovalcev na srečanje z 
duhovito umetnico. 

V naslednjih dveh Avgustovskih utrinkih smo predstavili 
glasbeno in literarno dejavnost naših članov. Milly Bogovič, ki je 
večino življenja preživela v Belgiji, kjer je kot profesorica glasbe 
poučevala na glasbeni akademiji, ob tem pa vodila kar dva har-

Projektno območje Zasip

9Dogajanja



Postavitev učne poti okoli Blejskega jezera
Namen operacije Spoznajmo biodiverziteto v naseljih je zago-
toviti inovativne pristope za ohranitev biodiverzitete v naseljih 
preko ureditve prezentacij biodiverzitete v urbanih naseljih v 3 
občinah (Bled, Bohinjska Bistrica, Naklo) in preko osveščevalnih 
delavnic in priporočil za ohranitev biodiverzitete v urbanih nase-
ljih za prebivalstvo in druge ciljne skupine.

Naložba v ureditev šestih točk okoli Blejskega jezera je po-
membna tako z vidika ozaveščanja in izobraževanja obiskoval-
cev kot tudi z vidika kreiranja novega turističnega produkta. 
Učna pot je namenjena obiskovalcem, naša ciljna skupina pa so 
otroci in starši, ki se sprehodijo okoli Blejskega jezera.  

Ne razjezimo blejskega Zlatoroga
"Ne razjezimo blejskega Zlatoroga" je turistični produkt, ki ga 
je razvil turistični podmladek OŠ Bled, za kar so junija 2016 na 
državnem tekmovanju Turizmu pomaga lastna glava prejeli zla-
to priznanje. Učenci so v okviru projekta razvili didaktično-učno 
pot okoli Blejskega jezera in jo pospremili z zgodbo in didaktič-
nimi pripomočki na šestih točkah okoli jezera. 

Pomagaj Zlatorogu
Pri raziskovanju in branju blejskih pravljic in legend so učenci 
OŠ Bled odkrili, da je najbolj znana različica pripovedke Zlato-
rog nemškega avtorja Rudolfa Baumbacha nastala prav na Ble-
du. To mitično bitje z zlatimi rogovi je že v 19. stoletju preko 
literarnega sveta opozarjalo ljudi, kako pomemben je spoštljiv 
odnos do narave. 

Na tematski poti otroke čaka sklop šestih postaj okoli Blejske-
ga jezera, na katerih bodo preko igre spoznali, kako pomembno 
je varovanje okolja za prihodnost. Na zabaven in izviren način 

Operacijo sofinancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj.

bodo spoznali lepote Bleda, kulturne in naravne znamenitosti 
ter podoživeli eno najbolj znanih pravljic skozi otroško domišlji-
jo. Z rešenimi nalogami bodo otroci premagali jezersko pošast. 
Pot se prične pri Osnovni šoli prof. dr. Josipa Plemlja Bled, Seli-
ška cesta 3, 4260 Bled.

Osveščevalne delavnice so bile izvedene na Osnovni šoli prof. 
dr. Josipa Plemlja Bled in v Vrtcu Bled, kjer so se otroci že pre-
izkusili v izzivih, kako varovati naše okolje tudi za naslednje ge-
neracije. 

Za projekt je Občina Bled namenila 30.000 EUR, od tega 
Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj povrne 
dobrih 19.000 EUR. 

V sklopu projekta je bila izvedena tematska pot okrog jezera 
ter delavnice v OŠ in v vrtcu. 

:::: Marija Ferjan, Občina Bled

monikarska orkestra, s katerim je prepotovala Evropo, je navdu-
šila občinstvo s skladbami za akordeon različnih mednarodnih 
avtorjev. Poseben je bil tudi zadnji večer, na katerem so nastopi-
li trije naši literarni ustvarjalci – Cvetka Jug, ki je doslej izdala 
knjigi Materina dlan in Planike cvet, ter Nada Čadež in Anton 
Končnik. Prebrali so nekaj svojih pesmi in kratke proze, vmes pa 
skupaj z občinstvom še zapeli nekaj slovenskih ljudskih pesmi.

Nazadnje pa je društvo po svoje proslavilo tudi 1. oktober, med-
narodni dan starejših, tokrat z dnevom odprtih vrat. Na dvorišču 
doma upokojencev smo razstavili volnene izdelke naših vezilj, si 
izmenjali semena, sadike, voženo sadje in zelenjavo, imeli sre-
čelov. Za vse goste, tudi mimoidoče, smo še skuhali bučno in 
gobovo juho in spekli pecivo. 

:::: Dragica Vesković
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»Kje so tiste stezice?« 

Natančno tako smo se povprašali, ko smo se odločili narediti 
publikacijo, saj nam je načrtovano praznovanje 95-letnice delo-
vanja Kulturno-umetniškega društva Zasip, s tridnevnim druže-
njem na različnih lokacijah, vzela globalna kriza. Nova realnost 
narekuje, da moramo na ponovno obilno snidenje še malo po-
čakati. Tako smo se odločili, da do vseh, ki ste z nami, izkažemo 
iskreno, skromno, a hkrati zavzeto pozornost, ker nam je mar. S 

publikacijo smo želeli osvežiti čudovite spomine na vse, kar se je 
v Zasipu – v naši deželi Prgariji – zadnja leta lepega, poučnega 
in zabavnega dogajalo. Ob tem si želimo, da bi se razmere čim-
prej spravile nazaj v svoje tire, ko bodo spet dovoljena druženja, 
prireditve, koncerti, razstave in druge kulturno-umetniške aktiv-
nosti. Še enkrat vsem prisrčne čestitke ob častitljivi obletnici ter 
vabljeni na naše dogodke tudi v prihodnje.

Radosti nas tudi, da je Javni sklad Republike Slovenije za kul-
turne dejavnosti na našo pobudo prepoznal dolgoletna prosto-
voljna prizadevanja nekaterih posameznikov in društva, ki jim je 
ob 95-letnici delovanja društva podelil posebne jubilejne značke 
in priznanja. Iskrena hvala ge. Tatjani Kržišnik in seveda skladu 
za vsa podeljena priznanja. Na glasbenem področju ljubiteljske 
kulture so častne Gallusove značke za več kot 30 let udejstvova-
nja prejeli: Niko Kraigher, Metod Kraigher, Ciril Kraigher, Srečo 
Šmid, Anton Burja, Marjan Drolc, Darko Peterman, Stane Stres 
in Vida Mesec Mihelčič. Bronasto Gallusovo značko je prejela 
umetniška vodja zbora Canticum Novum Urška Odar. Podeljene 
so bile tudi Maroltove značke na področju folklorne dediščine, 
kjer je častno Maroltovo značko prejela Julka Dovžan, zlate Ma-
roltove značke so prejeli Bojana Pipan, Maksa Ambrožič, Mira 
Zupan, Dragica Đorđevič, Dragica Valant, Tatjana Koren, Jagoda 

28 let gorske enote Slovenske vojske na Bohinjski Beli

V vojašnici na Bohinjski Beli so konec septembra obeležili 28. 
obletnico obstoja gorske enote Slovenske vojske ter dan sloven-
skih vojaških gornikov. Pred 28 leti je svoja vrata uradno odprla 
vojašnica Bohinjska Bela, kar je pomenilo začetek usposabljanja 
vojaških gornikov in gorskih enot v Slovenski vojski (SV).

Kot je povedal poveljnik 132. gorskega polka, podpolkovnik 
Simon Lindič, so letos žal prvič proslavljali brez prisotnosti bi-
vših poveljnikov, kolegov iz sestrskih enot in civilnih partner-
jev, razlog pa je seveda zdravstveno stanje v državi. Kljub temu 
so svoj dan obeležili s ponosom in izobesili zastavo Republike 
Slovenije in bojno zastavo 132. gorskega polka na vrhu Trigla-
va, slovenska zastava pa visi tudi na Babjem zobu. Poveljnik se 
je zahvalil svojim sodelavcem in sodelavkam in izrazil iskreno 
priznanje vsem pripadnicam in pripadnikom 132. gorskega pol-
ka za odlično izvrševanje nalog v službi domovine. Kot je dejal, 
so v zadnjem letu zopet pokazali izjemne rezultate na vseh po-
dročjih. Na področju operativnega delovanja so dosegli Končne 

operativne zmogljivosti gorskega voda in ga napotili na misijo, 
poleg tega so bili nosilci usposabljanja in uvajanja ročnega pro-
tioklepnega orožja Carla Gustava v operativno rabo. Izvedli so 
skupno usposabljanje helikopterske reševalne skupine in oboro-
žene sile (OS) Črne gore ter skupno usposabljanje inštruktorjev 
gorskega bojevanja s pripadniki specialnih sil SV, specialnih sil 
OS Črne Gore in specialnih sil OS ZDA. Takoj po zaključku je 
poveljnik dobil zahvalni klic poveljnika Enote za specialno de-
lovanje, kar se redko zgodi.Na področju mednarodnih vojaških 
vaj in mednarodnega vojaškega sodelovanja se lahko pohvalijo z 
uspešno organizacijo izvedbe mednarodne vojaške vaje Zvezda 
Triglava, pohvale so dobili tako na domačem kot mednarodnem 
parketu, vaja pa je pozitivno odmevala tudi v slovenskem medij-
skem prostoru.

Pomembno je tudi civilno vojaško sodelovanje, saj vojašnica 
na Bohinjski Beli s tem tke vezi z lokalno skupnostjo, v kateri 
ne nazadnje tudi deluje. Vojašnica je tako tradicionalno uspešno 
podprla izvedbo tekem svetovnega pokala v biatlonu na Pokljuki 
in organizirala in izvedla tekmovanja v patruljnem teku, kjer so 
pripadniki 132. gorskega polka pobrali še nekaj zmag in medalj.  

Gorniki so seveda tradicionalno dobri športniki, kar se kaže 
tudi v dosežkih na tem področju. Na vojaških zimskih igrah v 
Avstriji so zmagali v skupni razvrstitvi kot tudi posamično, so 
prvaki SV v košarki, imajo najboljšo športnico SV, sedmič zapo-
red pa so postali najboljša enota SV v športu.

Poveljnik je izjemno ponosen, da imajo v 132. GORP najboljši 
oddelek SV, že drugo leto zapored so namreč zmagali na tek-
movanju oddelkov, najboljšega podčastnika SV in najboljšega 
vojaka 1. BR.

Kljub vsem naštetim dosežkom pa je podpolkovnik Simon 
Lindič najbolj ponosen na to, da so ostali kolektiv, da vsi prispe-
vajo k skupnemu cilju izgradnje kolektivnega duha, da stavke 
začenjajo z MI in ne JAZ in da so ponotranjili dejstvo, da zma-
guje ekipa ter da je za odlično izvedbo naloge potrebna enota. Ali 
kot pravijo v vojašnici: Za Gamse je edina prava pot tista proti 
vrhu! 

:::: Romana Purkart, foto:: Slovenska vojska  
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Rožnati oktober na Zgornjem Gorenjskem
Združenje Europa Donna Slovenija tudi 
letos pripravlja različne dejavnosti v okvi-
ru rožnatega oktobra, meseca osveščanja 
o raku dojk, najpogostejšega raka pri žen-
skah, za katerim lahko zbolijo tudi moški. 

Po podatkih Registra raka je v letu 
2016 v Sloveniji zbolelo 1386 žensk in 14 
moških, istega leta je za rakom dojk umr-
lo 384 žensk in 8 moških. 

Za uspešno zdravljenje in zmanjševa-
nje umrljivosti je pomembno predvsem 
osveščanje o zdravem načinu življenja, 
zgodnje odkrivanje in takojšnje učinkovi-
to in vsaki bolnici prilagojeno zdravljenje. 
V ospredje smo tokrat postavili pomen re-
dnega mesečnega samopregledovanja in 
zgodnjega odkrivanja raka dojk, ki je zelo 
pomembno za uspešno in manj agresiv-
no zdravljenje, manj poznih posledic in 
zmanjševanje umrljivosti.

Na Jesenicah deluje ob splošni bolni-
šnici od januarja 2018 tudi mobilna enota 
presejalnega programa Dora. K skrbi za 
zdravje prispeva tudi odziv na ostala dva 
presejalna programa, Zora in Svit. V vseh 
zgornjegorenjskih občinah so tudi letos 
oktobra rožnate pletenine in pentlje opo-
zarjali na osveščanje o raku dojk. 

:::: Rina Klinar, članica Upravnega odbora  
Slo. združenja za boj proti raku dojk Europa Donna 

Zanimivosti iz sveta invazivk v občini Bled
V skrbi za okolje in zeleno prihodnost smo v sklopu projekta 
Proč z invazivkami, ki ga financira Občina Bled, na Osnovni 
šoli prof. dr. Josipa Plemlja izvedli predavanja o tujerodnih inva-
zivnih rastlinah za osnovnošolce. Verjamemo, da ozaveščenost 
mladih dolgoročno najbolj prispeva k boljšemu okolju. V času 
epidemije covid-19 smo preko programa Zoom izvedli delavnico 
Zanimivosti iz sveta invazivk v Občini Bled. Sonja Rozman iz 
Zavoda RS za varstvo narave OE Kranj je predstavila strokovni 
vidik stanja na Bledu, Miha Žvan iz Društva za varstvo okolja 

Bled pa je predstavil predvsem praktični del spopadanja z inva-
zivkami na Bledu. Že sedmo leto zapored v sodelovanju z Dru-
štvom za varstvo okolja Bled ob Blejskem jezeru tudi odstranju-
jemo japonski dresnik.

V kolikor imate na svojem zemljišču težavo z invazivkami ali 
nam le želite javiti novo rastišče invazivk, nas lahko pokličete 
na številko 04 581 34 02 ali nam pišete na nina.kobal@ragor.si.

:::: Nina Kobal, RAGOR

Rekelj, Vera Jesenšek, Marjana Mandeljc, Vida Plemenitaš, Julija 
Dovžan, Helena Janša in Helenca Žgajner. Srebrno Maroltovo 
značko je prejel Peter Zupan. Jubilejne značke za udejstvova-
nje na področju likovne dejavnosti so prejeli: zlato značko Ciril 
Kraigher in Nada Radonjič, srebrno Dragica Đorđevič. Seveda 
smo pred razglasitvijo tako imenovane »rdeče cone«, na sredino 
mrzlo jutro na Homu, med cerkvico sv. Katarine in našim do-
mom »Jurček«,  uspešno izpeljali tudi predstavitev Aktiva žena 
Prgarije iz našega društva. V polurni oddaji Dobro jutro na RTV 

Slovenija smo v živo, s številnimi jedmi, pripravljenih iz hruške 
– tepke, iz njene starejše sestrice »prge«,  želele prikazati, da 
ostajamo del naše kulturne in kulinarične dediščine. S tem pa 
tudi izraziti spoštovanje naših babic in dedkov, ki so že iz časov 
Marije Terezije znali uporabiti »tepko« tako za jedačo kot pijačo. 
So se zavedali njenih zdravilnih učinkov že takrat? 

Z lepimi pozdravi v krasno jesen, vse dobro, ostanite zdravi, 
pazite nase in na svoje najbližje!

:::: Mag. Dragica M. Sternad Kenda, predsednica KUD Zasip
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Sporočilo članicam Društva žena in deklet na vasi občin Bled in Gorje
Letošnje leto izvedbi društvenih aktivno-
sti ni naklonjeno. Epidemiološka slika se 
iz dneva v dan spreminja, posledično pa 
tudi predpisi glede druženja. Upravni od-
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bor društva se je na sestanku 6. 10. 2020 
odločil, da aktivnosti med tem časom ne bo 
izvajal. Ko se bo stanje ustalilo, vas bomo 
o nadaljnjem delovanju obvestili. V upanju, 

da se bodo razmere čim prej normalizira-
le, vas lepo pozdravljam ter vam in vašim 
domačim želim, da ostanete zdravi.

:::: Maja Ambrožič, predsednica društva 



Melita Vovk osebno
Na Bledu bo pod okriljem Zavoda za kul-
turo Bled zaživel nov projekt z imenom 
Novembrski opus. Vsako leto bomo v tem 
mesecu izpostavili izbrane domačine z 
Bleda, ki so s svojimi dosežki izjemno 
obogatili življenje in kulturo našega kraja.

Ideja za projekt je nastala iz želje po 
izvedbi spominske razstave letos premi-
nule akademske slikarke Melite Vovk, ki 
smo jo želeli predstaviti kot prvo. Njeno 
obširno delo smo želeli postaviti na ogled 
in hkrati ves Bled za en mesec spremeniti 
v veliko galerijo, a smo bili načrte prisi-
ljeni prestaviti na poznejši čas. Poseb-
nost projekta vsako leto bo tudi ta, da ne 
bo živel samo ta en mesec, ampak skozi 
vse leto. Vtisi z razstav in predstavitev se 
bodo po zaključku namreč selili v ustvar-
jalne prostore, z željo podpreti kreativno 
dejavnost mlajših generacij v kraju (gle-
dališče, glasba, likovna umetnost, …). 

»Razstava z imenom Melita Vovk oseb-
no, za katero je izbor pripravila njena hči, 
prav tako akademska slikarka, Ejti Štih, 
bo po sklopih na ogled na več lokacijah 
hkrati,« je, še preden smo razstavo ča-
sovno prestavili, zapisala umetnostna 
zgodovinarka Ana Marija Kunstelj, ki 

bo z besedilom pospremila razstavljene 
sklope. »Izbor del za razstavo ni bil la-
hek, saj je bila Melita Vovk vsestranska 
umetnica, v javnosti najbolj znana kot 
ilustratorka, karikaturistka, scenografinja 
in kostumografinja, vendar je njen opus 
veliko več kot to. Že sam naslov razstave 
nosi sporočilo, da bo posebna, saj bo po-
leg ilustracije in njenih slikarskih del, ki 
so bila bodisi objavljena bodisi že razsta-

vljena, prikazala tisti del njenega opusa, 
ki je bil povsem oseben in je nastajal iz 
njenega čistega likovnega raziskovanja 
in užitka, torej ni bil namenjen javni 
predstavitvi. Na prizoriščih: Blejski grad 
– Galerija Stolp in grajska kapela, Festi-
valna dvorana, Kavarna Apropo, Knjižni-
ca Bled, Galerija 14, Trgovski center Bled, 
Informacijski center Triglavska roža in 
IEDC-Poslovna šola Bled bodo tako na 
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Zaključek 5. Ex-tempora Bled prestavljen za nedoločen čas
Kot smo poročali, na Bledu v organizaci-
ji slikarskega društva Atelje Bled poteka 
letošnji Ex-tempore. Slikarji in slikarke 
svoja dela pripravljajo doma, zato glede 
tega ni problemov, so pa bili organizatorji 
prisiljeni prestaviti zaključno slovesnost, 
s tem pa tudi rok za oddajo del.

Kot je sporočila predsednica društva 
Zora Završnik, se je prireditveni odbor 
5. Ex tempora Bled 2020 odločil, da bodo 
oddajo del v oceno strokovni žiriji, ki bi 
morala biti v nedeljo, 18. 10., prestavili 
za nedoločen čas, posledično se prestavi 
tudi delo strokovne žirije, razglasitev na-

grad in postavitev razstave. Zaključek 5. 
Ex tempora Bled bodo zagotovo izvedli, a 
so primorani počakati na sprostitev ome-
jitvenih ukrepov do te mere, da bodo za 
vse udeležence zagotovljeni enaki pogoji 
oddaje del.  

:::: RP

Na delavnicah kreativnega pisanja se je rodila knjiga
Medgeneracijski center Bled je organizi-
ral delavnice kreativnega pisanja, ki jih je 
vodila Nina Kosmač.

Delavnice sva predstavili v eni izmed preteklih 
številk Blejskih novic. Kako ste bili zadovoljni z 
njimi? Kakšen je bil odziv sodelujočih?
Delavnice kreativnega pisanja so bile 

zame edinstven izziv, kajti mislim, da je 
prvič v Sloveniji, da komaj po šestih me-
secih tečaja vsak udeleženec uspe napi-
sati zgodbo ali poezijo in se iz ljubitelja 
knjig spremeni v avtorja. Navdušena sem 
nad odzivom učencev in toliko bolj nad 
izdajo zbirke.

Kako je potekal proces učenja, pisanja, kako 
ste spodbujali sodelujoče, da so dobili ideje za 
svoje pisanje?
Vsak izmed udeležencev je kot avtor 

odgovoren za svoj izdelek. Udeleženci so 
mi z dobro voljo in zavzetostjo dovolili, da 
sem jim uspela podati nekaj modelov o 

tem, kako naj bi se pisalo, vedno s pou-
darkom, da se sicer lahko naučimo, kako 
se napiše zgodba, a da nas nihče ne more 
naučiti, kako napisati dobro in kvalitetno 
zgodbo. Tudi sama tega ne vem. Vem le 
to, da vsaka zgodba, ko je napisana, za-
živi svoje življenje in s tem postane nova 
literarna resničnost. Čim bliže sta si re-
alnost in literarna resničnost, tem boljša 
je zgodba. Kadar se realnost in literarna 
realnost združita, nastane veliko delo. Vsi 
si ga želimo napisati, a za to je potreben 
dotik čarobne paličice alkimista, ki zna iz 
kovine delati zlato. 

Kako je potekala priprava knjige, ste vsa njihova 
dela vključili?
Vključena in objavljena so prav vsa 

dela in fantazijsko igrive ilustracije vseh 
obiskovalcev tečaja pisanja. Proces je za-
hvaljujoč Hani Premrl in Medgeneracij-
skemu centru Bled praktično zaključen. 

Ljudska univerza v Radovljici je v celoti 
financirala izid knjige, za kar sem jim ne-
izmerno hvaležna. Predstavitev knjige bi 
morala biti novembra v blejski knjižnici, 
vendar je žal prestavljena. Krožek ,ki ga 
izvajam kot mentorica v sklopu Medge-
neracijskega centra in Ljudske univerze 
v Radovljice pa glede na nastalo situacijo 
poteka na daljavo preko zoom srečanj.

Trenutno sami tudi pišete, nastaja kaj novega?
Seveda pišem. Na prvo mesto, pred 

svoje osebne projekte, sem postavila izid 
in predstavitev knjige mojih učencev Ra-
zlito črnilo. Kmalu bo izšla moja druga 
knjiga kratkih zgodb, za katero mi je ilu-
stracije podaril svetovni zvezdnik, plesa-
lec Rafael Amargo. Seveda ne mirujem. 
Zgodbe so končane in nov projekt je moj 
drugi roman, ki ga že snujem, a o njem še 
ne morem povedati kaj več.

:::: Romana Purkart



ogled dela, ki jo predstavljajo kot portre-
tistko in kronistko osebnega študijskega 
in družinskega življenja, kot slikarko, ki 
je bila vpeta v sočasne likovne tokove, kot 
grafičarko (na Akademiji za likovno ume-
tnost je opravila specializacijo iz grafike!), 
pa tudi kot risarko in koloristično virtuo-
zinjo pejsažev, kolažistko in povsem ab-
straktno umetnico z veliko osebnoizpove-
dno in družbenokritično angažiranostjo.«

Kot omenjeno smo bili primorani raz-
stavo zaradi trenutnih okoliščin zamakni-
ti v pomlad 2021, saj smo kljub navduše-
nju ob rojstvu novega projekta kaj hitro 

videli, da ga zaradi različnih omejitev ne 
bo mogoče izvesti kot zamišljeno. Najprej 
bo tako zaživel na spletu, zato vas ob tej 
priložnosti vabimo, da preko obrazca na 
spletni strani www.melitavovk.si delite 
prigode, ki ste jih bodisi doživeli z Melito 
bodisi so kakor koli drugače povezane z 
njenim življenjem in ustvarjanjem. Za-
vedamo se, da je internet za marsikoga 
lahko izziv, zato smo vam od ponedeljka 
do petka med 8. in 12. uro na voljo na 
telefonski številki 572 97 79 ali po pošti 
na naslov Cesta svobode 11, Bled. Pove-
dano bomo zapisali in prav tako objavili 

na spletu, v prihodnje pa si želimo izdati 
tudi tiskano zbirko zgodb v spomin na 
Melito Vovk. Epidemija kroji naš trenutni 
način življenja in je v veliki meri onemo-
gočila večino letošnjih aktivnosti Zavoda 
za kulturo Bled. Kljub temu pa nas ne 
more ustaviti v snovanju novosti in no-
vih programov, za katere upamo, da vam 
jih bomo lahko predstavili, ko bomo spet 
zaživeli normalno življenje brez mask in 
drugih omejitev.   

:::: Zavod za kulturo Bled
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Jesen v vrtcu

Šolsko leto smo začeli tako kot pred epi-
demijo. Vsi strokovni delavci smo se in se 
trudimo, da otroci spremembe čim manj 
občutijo, da v vrtec radi prihajajo in se pri 
nas počutijo varne in dobrodošle.

Kmalu po začetku šolskega leta nas 
je obiskala jesen in z njo predstava 
»Češpljeva marmelada«, ki so jo izvedli 
zaposleni Vrtca Bled. Otroci so se ob ogle-
du zabavali, »kuhar« Aleš, ki je češplje-
vo marmelado skuhal, pa je spesnil tudi 

v katerem smo misli namenili otrokom 
širom sveta. Dneve smo namenili igri, 
tekli smo za dober namen (Tek podneb-
ne solidarnosti), jedli obroke, katere so za 
teden otroka izbrali otroci vrtca, skratka, 
dejavnosti smo načrtovali tako, da so bile 
otrokom zanimive in so tudi otroci sami 
dodali ideje, zamisli. 

Dober mesec v vrtcu je minil, mi vsi 
pa že komaj čakamo naslednje mesece, 
ko bomo raziskovali in širili naša obzorja.

:::: Vrtec Bled

pesem »Marmelada«, ki nam je šla vsem 
takoj v uho. Naše kuharice so nam skrb-
no pripravile jesensko sadje in zelenja-
vo, katero smo po predstavi z največjim 
užitkom pomalicali. Teden jeseni smo 
namenili opazovanju narave, raziskova-
nju, kaj se z naravo jeseni dogaja, iskanju 
skritega zaklada in daljšim jesenskim iz-
letom. Čim več časa smo skušali prežive-
ti na prostem, saj nam je bilo vreme res 
naklonjeno. Kmalu je sledil teden otroka, 

Poletavci in najpoletavci 2020
Letošnja bralna akcija je med šolskimi po-
čitnicami potekala v vseh enotah Knjižni-
ce Antona Tomaža Linharta Radovljica. 
Pridružilo se nam je kar 166 Poletavcev 
in NajPoletavcev. Številke smo bili veseli, 
ker je čas epidemije koronavirusa zazna-
moval tudi bralne navade. In letos je bilo 
več sodelujočih fantov kot deklet.

Kaj so brali: Harry Potter je še ve-
dno zelo priljubljeno poletno branje, pa 
Dnevnik nabritega mulca, Pasji mož in 
Kapitan Gatnik. Stripi o Garfieldu, Ario-
lu in naš Miki Muster so vredni poletnih 
bralnih dogodivščin. Priljubljeni domači 
avtorji so Primož Suhodolčan, Svetlana 
Makarovič in Desa Muck, med tujimi pa 
David Walliams in Roald Dahl. Med zbir-
kami Lov na pošasti, Winnie, Čarobna hi-
šica na drevesu, Grozni Gašper, Gospod 

Gnilc so našli mnoge dobre knjige. Nek-
do pa je v dnevnik branja napisal, da je 
bral tedenske reklame in table ob cesti na 
družinskem izletu. 

Za vse sodelujoče smo pripravili vreč-
ke s priznanjem in majico, ki so jo pre-
jeli v svojih krajevnih knjižnicah. Zaradi 
epidemije nismo imeli zaključne priredi-
tve. Glavna nagrada, šotor za dva, je bila 
izžrebana v knjižnici. O tem je posnet 
kratek film in objavljen na spletni strani 
radovljiške knjižnice. Vsem sodelujočim 
splošnim knjižnicam je glavno nagrado 
podarilo podjetje Hervis. Projektu Me-
stne knjižnice Ljubljana se je letos pridru-
žilo 15 slovenskih splošnih knjižnic, na 
Gorenjskem še Jesenice, Tržič, Kamnik 
in Medvode.

:::: Irena Razingar, Knjižnica A. T. Linharta Radovljica
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Razstava v knjižnici Blaža 
Kumerdeja
V knjižnici bo ves november na ogled 
razstava mesec "Ekslibrisi pionirja so-
dobne slovenske grafike Saše Šantla"

Ekslibris je znak lastništva, vrisan 
ali vpisan v knjige, največkrat kot 
drobna grafika. Igor Longyka pred-
stavlja z osnutki, matricami in posa-
meznimi odtisi celoten opus teh del 
slovenskega slikarja, grafika in skla-
datelja Saše Šantla (1883–1945), med 
njimi tudi barvne lesoreze z začetka 
20. stoletja, ki so prve sodobne gra-
fične umetnine na Slovenskem. Na 
ogled bodo tudi knjige.

:::: Knjižnica Bled

Teden otroka na podružnici Bohinjska Bela
Vsako leto v začetku oktobra obeležujemo 
teden otroka. Na naši šoli v tednu otroka 
pripravimo razvedrilne aktivnosti in tako 
otrokom popestrimo dogajanje v šoli. To-
plo in sončno jesensko vreme nas je zva-
bilo ven, v naravo, da smo se nadihali sve-
žega zraka. Na šolskem igrišču smo risali 

s kredami. Nastale so prave umetnije in 
lahko smo jih občudovali, dokler jih niso 
pohrustale dežne kaplje. 

Sodelovali smo v projektu Tek podneb-
ne solidarnosti. S tekom smo se spomnili 
na življenje vrstnikov v Afriki, ki nimajo 
take sreče kot mi, ki smo obkroženi s ču-

Trajnostna mobilnost na blejski šoli

OŠ prof. dr. Josipa Plemlja Bled, z obema 
podružničnima šolama, se je tudi v šol-
skem letu 2020/2021 vključila v projekt 
Trajnostna mobilnost v vrtcih in osnov-
nih šolah, ki jo sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija iz Kohezij-
skega sklada. Pri izvajanju nas je z na-
gradami podprla tudi Občina Bled. Naše 
učence razredne stopnje, ki so v tednu 
trajnostne mobilnosti v šolo prihajali na 
trajnosten način, je nagradila z varnostni-
mi LED-lučkami. Cilj projekta je spremi-

njanje potovalnih navad osnovnošolcev v 
smeri trajnostne mobilnosti, zmanjšanje 
motoriziranega prometa v okolici šole, 
zmanjšanje  obremenitev okolja, spodbu-
janje gibanja, druženja in samostojnosti 
otrok ter krepitev njihovega zdravja. Akci-
jo Gremo peš s kokoško Rozi smo izvedli 
v tednu od 21. 10. do 25. 10. 2020, ko smo 
vse učence spodbujali, da so v šolo priha-
jali na trajnosten okolju prijazen način 
(predvsem peš ali s kolesom, skirojem, 
tudi z avtobusom …).Trajnostne prihode 

dovito naravo. Našim učencem čestitamo, 
da so pomagali graditi krog solidarnosti 
okoli planeta Zemlje. Skupaj smo preži-
veli prijeten teden poln veselja, gibanja in 
dobre volje.

:::: Urša Beber, Podružnica Bohinjska Bela

Conventa Trend Bar
Kongresni urad Bled se je odzval vabilu 
organizatorja sejma za organizatorje sre-
čanj v Sloveniji, Convente, in 8. oktobra 
2020 gostil Conventa Trend Bar. Gre za 
izobraževalno platformo, ki potuje po 
Srednji Evropi in pomaga ustvarjati boljše 
dogodke. Izobraževanje je prvič potekalo 
v spletni obliki. Po uvodnem predavanju 
ustanovitelja poslovne borze Conventa, 

Gorazda Čada, z naslovom "Marketinške 
strategije za premagovanje korona krize" 
se je Bled predstavil z novostmi na po-
dročju MICE in primerom dobre prakse. 
Novosti je predstavila Maja Pančur, vodja 
Kongresnega urada Bled, primer dobre 
prakse, Veslanje z olimpijci, pa Jani Kle-
menčič in Miha Pirih iz agencije InSync 
Rowing. Vabljeni, da si ogledate dobro 

uro dolg posnetek brezplačne delavnice 
Conventa Trend Bar.

https://vimeo.com/466185806
Zaradi trenutne epidemiološke situa-

cije so bili organizatorji poslovne borze 
Conventa primorani izobraževanje in 
mreženje preseliti na splet.
Več na conventa.si/conventa-trend-bar/.

:::: Turizem Bled

Mladi    Turizem

smo beležili in jih dnevno predstavljali 
na šolskem transparentu. Lahko se po-
hvalimo, da smo bili zelo uspešni. Pred 
začetkom aktivnosti je glede na izvedeno 
anketo na trajnosten način v šolo priha-
jalo 59,2 % učencev, ob koncu tedna pa 
91,9 %. Kar 23 oddelkov je v omenjenem 
tednu najmanj enkrat prišlo v šolo v ce-
loti (prav vsi učenci) na trajnosten način, 
nekateri oddelki tudi več ali celo vse dni 
v tednu. Želimo si, da trajnosten način 
prihajanja v šolo ne bi bil omejen le na 
teden izvajanja projekta, temveč bi postal 
prevladujoč način mobilnosti, način ži-
vljenja nas vseh. 

Za sodelovanje in podporo pri akciji se 
zahvaljujemo vsem, ki ste se akcije udele-
žili in pri tem pomagali – učencem, uči-
teljem, staršem in Občini Bled.

:::: Koordinatorice projekta
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Lonley Planet Bled uvrstil med deset edinstvenih destinacij sveta

Popotniški vodnik Lonely Planet je v dru-
gi izdaji seznama priporočenih destinacij 
Bled umestil med 10 destinacij, ki nudijo 
edinstvena in nepozabna doživetja. Pri 
STO so se pohvalili, da Blejsko jezero 
velja za najbolj fotogenično na planetu. 
Globalno prepoznaven in vpliven popo-
tniški vodnik je Bled uvrstil na 6. mesto 
seznama desetih nepozabnih destinacij. 
Bled opisujejo kot destinacijo naravnih 
lepot z edinstvenim otokom s cerkvijo, so 

sporočili iz Slovenske turistične organiza-
cije (STO). "Vsi imamo seznam krajev, ki 
si jih želimo ogledati: kraje, nad katerimi 
so navdušeni naši prijatelji, ali kraje, o 
katerih smo brali, o katerih smo sanja-
li. To je naš seznam takšnih destinacij," 
so na spletni strani zapisali ustvarjalci 
vodnika in dodali, da so tokrat poseben 
poudarek namenili trajnostni usmeritvi 
destinacij."Umestitev Bleda na lestvico 
top desetih destinacij, ki jih za nepozab-

na doživetja priporoča eden najvidnejših 
medijev na področju potovanj, je za Bled 
in Slovenijo velika čast. Še posebej veselí, 
da je Lonely Planet pri pripravi aktualne-
ga seznama najprivlačnejših destinacij 
posebno težo namenil prav trajnostne-
mu upravljanju destinacij, kar Bled, ki je 
prejemnik zlatega znaka Slovenia Green 
Destination, še dodatno zavezuje k na-
daljnjemu trajnostnemu razvoju destina-
cije," je dejala mag. Maja Pak, direktorica 
STO.

Še posebej je Lonely Planet navdušila 
slikovitost Blejskega jezera, za katerega 
pravijo, da je izjemno fotogeničen, ter sta-
rega romarskega središča – Blejskega oto-
ka s cerkvijo. Blejski župan Janez Fajfar 
pravi, da vsaka nagrada Bledu pomeni 
hkrati nagrado in priznanje vsej Sloveniji, 
na nagrade pa moramo biti ponosni. Vo-
dnik Lonely Planet je eden izmed najbolj 
znanih turističnih vodnikov po svetu. 

Na seznam so se sicer uvrstili še jor-
danska Petra, Galapaški otoki ob obali 
Ekvadorja, Narodni park Uluru-Kata Tju-
ta v osrednjem delu Avstralije, delta reke 
Okavango v Bocvani, Nacionalni park Yel-
lowstone v ZDA, slapovi Iguazu na meji 
med Argentino in Brazilijo, templji An-
gkor Wat v Kambodži, slano jezero Salar 
de Uyuni v Boliviji in pa pohodniška pot 
ob masivu ikonskega himalajskega vrha 
Anapurna v Nepalu.

:::: Romana Purkart, foto:: Živa Rant

Turizem

Akcija zasaditve novih dreves hrušk – tepk v Zasipu 
Turistično društvo Zasip je v sodelovanju 
s prijateljskim društvom Učni sadovnjak 
organiziralo akcijo zasaditve novih dreves 
hrušk – tepk v Zasipu. Člani prijateljske-
ga društva iz Mozirja so vzgojili podlage 
hrušk sejancev, na katere bomo v nasle-
dnjem letu, predvidoma v mesecu avgu-
stu, cepili tepke. Žal nam zaradi trenutne 
epidemiološke situacije ni uspelo izvesti 
dogodka, na katerem bi nam strokovnjaki 
na tem področju prikazali zasaditev dre-
ves, obenem pa bi priložnost izkoristili 
za druženje. Tako smo v letošnjem letu 
poskrbeli za dostavo sadik s priloženimi 
navodili za sajenje ter skupno razdelili 
kar 27 sadik. 

Zahvaljujemo se donatorjema, to 
sta društvo Učni sadovnjak ter podjetje 
Micronatura, tehnologija EM d.o.o., pred-
vsem pa vsem tistim, ki ste se odločili za 
zasaditev novih dreves, s čimer prispe-
vate svoj del k ohranjanju tradicije vasi v 
okviru blagovne znamke Prgarija, katero 
je TD Zasip razvilo ob samem začetku 

ponovnega zagona društva v letu 2012. 
Prihodnje leto obljubljamo večji dogodek 
v okviru krajevnega praznika, ki bo pove-
zoval društva v kraju, turistične in gostin-
ske ponudnike ter drugo zainteresirano 
javnost. Napovedujemo tudi ponovitev 
akcije zasaditve novih tepk v prihodnjih 
letih. V kolikor bi si tudi vi želeli posaditi 

avtohtono sadno drevo v okviru akcije na-
šega društva, nas lahko kontaktirate pre-
ko info@zasip.si ali pokličete na 040 353 
979. Vabljeni k sodelovanju ter prisrčen 
prgarski pozdrav!

:::: Mateja Vilman, Turistično društvo Zasip,  
foto Andreja Pogačar
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Kolesarski vikend v Hotelu Ribno s Tadejem Valjavcem
Za nami je kolesarski vikend in imeli 
smo se res lepo. V petek popoldan so v 
hotel začeli prihajati gosti – nagrajenci 
nagradne igre, ki je potekala med preno-
som letošnje nore dirke Tour de France 
na RTV Slovenija. Vsak dan tekme je bilo 
zastavljeno eno vprašanje in vsak dan je 
bila izžrebana ena oseba, ki je prejela na-
grado, kolesarski vikend v Hotelu Ribno 
s Tadejem Valjavcem. Vsi so se odzvali in 
zbrala se je pisana druščina iz vseh kon-
cev Slovenije, mladi in malo starejši z 
različnimi kolesarskimi izkušnjami. Med 
izžrebanci so bili z nami tudi nekdanji 
skakalni trener Primoža Rogliča Zvone 
Pograjc, pa Cene, ki je s Primožem kupo-
val njegovo prvo tekmovalno cestno kolo 
in oče Mateja Mohoriča.

V petek smo se vsi dobili pri večerji, 
kjer so goste pozdravili lastnik Matija Bla-
žič ter Miha Mišič in Tadej Valjavec. Zde-
lo se nam je, da zopet spremljamo Tour 
in njuno debato po zaključeni tekmi v te-
levizijskem studiu, a tokrat 'v živo' ... tudi 
komentarje in občutke izžrebancev, ki so 
jih delili z nami. Miha je pripravil še en 
(zelo zanimiv) kolesarski kviz in izkazalo 
se je, da so nagrajenci res pravi poznaval-
ci in ljubitelji kolesarjenja.

Na podlagi izkušenj in telesne pripra-
vljenosti ter tudi glede na vrsto kolesa 
smo goste razdelili v več manjših skupin 
in določili trase za sobotni izlet. Za glavni 
izlet smo izbrali traso Hotel Ribno–Bled–
dolina reke Radovne–Kranjska Gora in 
nazaj do izhodišča. Gosti so se glede na fi-
zično pripravljenost in tip kolesa razpore-
dili v več skupin. Tadej je prevzel najbolj 
pripravljene cestne kolesarje in skupaj z 
mladimi člani Kolesarskega kluba Kranj, 
ki so skrbeli za hiter tempo vrtenja pedal, 
so se zapeljali vse do Planice. Večina osta-
lih kolesarjev se je odločila, da s svojim 
vodnikom razišče Bled z okolico in dolino 
reke Radovne. Razdelili so se v tri skupi-
ne. Matija je vodil gorske kolesarje, Aleš 
cestne kolesarje in Grega makadamkarje. 

Ob glasni spremljavi pesmi 'Bicycle 
race' se je malo po 10. uri prva pognala 
na pot Tadejeva skupina, sledil ji je Aleš, 
potem Matija. Predzadnji so se odpravili 
ljubitelji novega stila – gravel kolesarjenja 
– skupaj z Gregom. Vsaka skupina v svo-
jem tempu in po svojih poteh. Za čudo-
vito doživetje dneva je poskrbelo še son-
ce, ki je kmalu po odhodu pokukalo izza 
oblakov in prikazalo našo lepo Gorenjsko 
v vsem razkošju jesenskih barv. 

Kolesarji s Tadejem Valjavcem so se od 
hotela zapeljali skozi Bled in dolino Ra-
dovne v Mojstrano, naprej skozi Kranjsko 
Goro vse do planiških skakalnic in na-

zaj. Tempo je bil prilagojen najslabšemu 
členu, kar je pomenilo, da je ta skupina 
prekolesarila 93 kilometrov v treh urah 
in 31 minutah, povprečna hitrost je bila 
26,7 kilometra na uro, premagali pa so 
kar 1079 višinskih metrov. Gorski kole-
sarji so šli do konca doline Radovne in 
nazaj, makadamkarji so prav tako iskali 
makadamske poti, prevozili so dobrih 50 
kilometrov. 

V Hotelu Ribno smo pripravili traso 
tudi za nagrajence, ki (trenutno) niso 
v najboljši formi in bi jim za razliko od 
'profesionalcev' bolj prijalo lahkotnejše 
kolesarjenje. Tako smo se, zadnje na od-
hodu, odpeljale na pot še tri 'užitkarice'. 
Tura: do Bleda, okoli jezera in nazaj do 

hotela, z vmesnimi postanki. Zelo kmalu 
po štartu je bil izbran moto ture: 'samo 
brez klancev' (kar je bilo, skoraj, doseže-
no). Ker do Bleda vodi več poti, tudi ta-
kih bolj romantičnih, smo se odločile za 
prelepo poljsko pot. No, romantika se je 
hitro spremenila v avanturo, ko se je izka-
zalo, da je pot zelo blatna. Do prihoda na 
Bled smo že popolnoma obvladale spre-
tnostno vožnjo, saj pristanek v blatu res 
ni bil zaželen. A vse 'težave' so izginile, 
ko se je odprl pogled na jezero, obsijano s 
soncem. Okoli jezera smo naredile nekaj 
postankov za fotografiranje, za pijačo in 
seveda za nepogrešljivo blejsko kremšni-
to, nato pa smo se po najkrajšem klancu 
povzpele iz jezerske kotanje in se vrnile 
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Gut Schlag! – Mirno roko! 

Le teden dni po stoti obletnici koroškega 
plebiscita, nemško Kärntner Volksab-
stimmung, ki ga v severni soseščini pra-
znujejo 10. oktobra, smo se ob svojevr-
stnem dosežku pogovarjali z najtrofejnej-
šim slovenskim tekmovalcem mini golfa. 

Sergej Učakar, 55-letni predsednik do-
mačega društva, ki se z različnimi stan-
dardi tega športa uradno spoprijema že 
dvajset let, je ob sladkem zmagoslavju na 
senčni strani Karavank hitro strnil svoje 
misli: »Vasica, hkrati tudi občina Hodiše, 
nemško Keutschach, imenovana »Dolina 
štirih jezer«, ki je bila ustanovljena že 

pred stosedemdesetimi leti, kjer od leta 
2005 domuje moj klub, 1. KMGC (Prvi 
celovški mini golf klub), registriran leta 
1965, torej v času, ko sem se rodil, je zelo 
prijetno in prijazno okolje, kjer je sloven-
ščino moč slišati le še ob nedeljah. Razlog 
je preprost: župnijska cerkev sv. Jurija in 
Jerneja je v neposredni bližini našega ma-
tičnega igrišča. 

Tu sem še kot »Balkanec« prvič nasto-
pil pred štirinajstimi leti in že takrat se 
je zdelo, da z napravo prijateljujeva. Ko 
sem 1. januarja 2009 z Avstrijsko špor-
tno zvezo podpisal pristopno izjavo, sem 
imel visoke cilje, a daleč od tega, kar je 
prinesla prihodnost, danes že s čudovi-
timi spomini prepletena zgodovina. Kot 
»njihov« član sem praktično dosegel vse, 
od maksimuma, kot v žargonu pravimo 
osemnajstici, ki je sen vsakega determini-
ranega minigolfista, do absolutne zmage 
na vsakoletnem Pokalu Vrbskega jezera 
in letošnjega uspeha »par excellence«. 
Kaj je v ozadju? Desetič zapored sem 
postal deželni koroški prvak! Prvo zlato 
medaljo mi je leta 2011 okrog vratu obesil 
takratni deželni glavar Gerhard Dörfler, 
ki je nasledil Jörga Haiderja. Letos mi jo 

je predsednik kluba.« Seveda je beseda 
nanesla tudi na z virusom obarvane čase: 
»Odigrali smo zgolj pet postaj deželnega 
prvenstva, zadnji dve 17. in 18. oktobra, le 
dan pred vnovično razglasitvijo epidemi-
je. Drugačni časi, ki se jih bom spominjal 
po tem, da mi ta za marsikoga nerazu-
mljiv hobi letos sploh ni uspel zlesti pod 
kožo, kar pa je za uspeh predpogoj ...« Za 
konec se je sogovornik dotaknil še konec 
septembra odigranega praznika sloven-
skega mini golfa: »21. 

Mednarodni mini golf festival je minil 
v spontanem, a vendarle ne povsem spro-
ščenem ozračju. Rezultatsko ni presegel 
pričakovanj, kar je povsem razumljivo. 
Za večino tekmovalcev, ki so sodelovali 
na Bledu, je bil to drugi, tretji ali v naj-
boljšem primeru četrti turnir letos. To 
se v enaindvajsetih letih še ni zgodilo. A 
kot sem napovedal – zmagal bo najbolj-
ši. Zato Danilu Pavšiču vse čestitke. Za 
slavje je bilo dovolj premagati ... mene 
(smeh).« Ob jubilejni, že deseti zapore-
dni zmagi našemu predsedniku iskreno 
čestitamo in mu želimo čim mirnejšo 
»hibernacijo«.  

:::: Mini golf zveza Slovenije

do hotela. Ob povratku drugih skupin so 
začele padati hvale: »Mi smo naredili naj-
več kilometrov, mi največ višincev ...« Me 
smo se lahko pohvalile, da imamo najbolj 
umazana kolesa – ha, naj se vidi, kdo je 
res garal! Sicer pa je najbolj pomembno, 
da smo prav vsi zelo uživali v svojem kole-
sarskem izletu. Predvidene popoldanske 
kolesarske igre smo zaradi trenutne situ-
acije raje odpovedali. Gosti so zato imeli 
prosto popoldne, zvečer pa smo se ponov-
no zbrali pri večerji. Po ogledu kratkega 
filma o dnevnem dogajanju je Miha Mišič 
zopet zgrabil mikrofon in nas popeljal 
v svet športnih števil ... tako, da je vodil 
tombolo in nas ob vsaki izžrebani števil-
ki poučil o kakšnem športnem dosežku. 
Tisti, ki so svoj listek zapolnili prvi, so 
prejeli praktično nagrado, najbolj sreč-
na je dobila vikend paket za vso družino 
v Glampingu Ribno. Vsak nagrajenec je 
z ostalimi gosti delil vtise dneva in tako 
se je večer počasi zaključil v prijetnem 
vzdušju. Nedeljske kolesarske načrte je 
žal prekrižalo slabo vreme, zato so se go-
stje po zajtrku počasi odpravili proti svo-
jim domovom. Bilo je fajn in upamo, da 
tak vikend še kdaj ponovimo, saj smo v 
Hotelu Ribno pripravljeni za take in po-
dobne kolesarske dogodke. 

Film si lahko ogledate na naslednji po-
vezavi: https://youtu.be/2n_S4wevFDk

:::: Katarina Strgar
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95let gospoda Franca Klatzerja
Visok jubilej, 95. rojstni dan, je 7. oktobra praznoval gospod 
Franc Klatzer z Aljaževe ceste na Bledu. Obiskali sva ga pred-
stavnici Rdečega križa. Vnukinja Mina naju je prijazno sprejela. 
Slavljencu sva čestitali in izročili darila Občine Bled in Rdečega 
križa. Tudi županovo čestitko je z veseljem prebral, saj kljub le-
tom še vedno rad bere časopis in gleda televizijo. Delavnost in 
prizadevnost sta bili že od nekdaj njegovi vrlini, saj je bilo v 

družini pet otrok. Živeli so skromno. Že kot otrok in mlado-
stnik je moral pomagati in prijeti za različna dela, pri tem se je 
marsikaj naučil, kar mu je koristilo tudi kasneje.

Ne pritožuje se nad svojim počutjem, le rad bi še kaj postoril 
na vrtu, pa ga ovirajo boleča kolena. Zelo je vesel obiskov treh 
vnukov in zeta ter bližnjega sorodnika iz Zasipa. V času njihove 
odsotnosti so mu priskrbeli dobro celodnevno oskrbo.

Z nasmeškom na obrazu in z iskreno zahvalo nam je pokazal, 
da smo mu res polepšali njegov praznik. Zaželeli sva mu zdravja 
in veliko zadovoljstva še nadaljnja leta.

:::: Jožica Ovsenek

Dejavni in uspešni atleti
V organizaciji Atletskega kluba Ptuj je v Celju potekalo ekipno 
prvenstvo Slovenije za starejše mladince in mladinke. V obeh 
kategorijah je zmago osvojilo ljubljansko Atletsko društvo Mass. 
Fantje so zbrali 13.372 točk, dekleta pa 14.430. Kladivar Celje je 
bil v obeh kategorijah drugi, medtem ko je bil pri fantih tretji 
Atletski klub Krka Novo mesto, pri dekletih pa Slovenj Gradec. 
Jan Štular (Bled) se je povsem približal meji sedmih metrov v 
skoku v daljino (6,94 m) in s tem zanesljivo osvojil prvo mesto. 

Za AD Bled so tekmovali še Maks Sitar in Rožle Prezelj v teku 
na 100 m, na isti razdalji pri dekletih Ana Žvan in v teku na 800 
m Blaž Grabnar. Na ekipnem prvenstvu do izraza pridejo večja 
društva in klubi, saj je pomembna udeležba (seštevanje točk). 
Kljub temu so atleti AD Bled s tekmovanjem ponovno dokazali, 
da so pridno trenirali in zaradi tega tudi dosegli dobre rezultate. 

Čestitke!
:::: AD Bled

Šport    Obletnice    Prejeli smo

Prostorske značilnosti Bleda (2. del)
Bled je, zahvaljujoč vsem raznovrstnim značilnostim tega pro-
stora, prepoznaven obraz Slovenije. Vse, kar je vrednega v tem 
prostoru, se varuje in ohranja skladno z režimi varstva, ki pri 
poseganju v prostor postavljajo določene omejitve. Če želimo ta 
obraz ohraniti, potem jih moramo upoštevati vsi. Pa je temu res 
tako? Naj na izbranih primerih, gre za izbor, ki zadeva celovito 
podobo kraja in so vsakomur na očeh, opomnim, da ni vpraša-
nje le, kako se s prostorom upravlja, temveč kdo z njim resnič-
no upravlja. O prostorskem razvoju odloča občina, ki zagotavlja 
tudi » visoko stopnjo sodelovanja in obveščenosti občanov pri 
prostorskih zadevah lokalnega pomena ter pogojih umeščanja 
objektov v prostor, določenih z OPN« (15. čl. OPN).

Naj kot evidenten primer izključevanja občanov iz odločanja 
v prostorski zadevi navedem pripravo projekta za ureditev Jezer-
ske promenade. Razpisan je bil javni natečaj, v ocenjevalni ko-
misiji sta bila med drugim kar dva predstavnika Sava Turizma, 
torej kapitala, pa niti en predstavnik lokalne skupnosti. Po kon-
čanem natečaju smo občani dobili na ogled izbrano in nagrajene 
rešitve, nismo pa imeli možnosti soodločanja. Možnost »visoke 
stopnje sodelovanja občanov«? 

Naključju gre zahvala, da je v javnost pricurljala vest, da je v 
pripravi projekt gradnje novega hotela Evropa. Sledila je obrav-
nava primera na seji Odbora za prostor (9. 4. 2019), ki zaradi po-
manjkljivih informacij o zadevi ni sprejel nobenega sklepa. Leto 
dni kasneje je svetnik na seji OS (19. 5. 2020) vprašal, kaj se s 
projektom dogaja. Presenetil je odgovor direktorja OU g. Klinar-
ja, da »gre za postopek zaupne narave, govoriti o njem bi projekt 
ogrozilo, tudi župan nima vpogleda. Zagotavljam pa, da z go. 
Repe v zadevi skupaj zastopava javni interes lokalne skupnosti«. 

Kateri javni interes, tega pa ni opredelil. Kako je postopek pripra-
ve projekta lahko zaupne narave, če so prostorske zadeve javne 
zadeve? Le kaj lahko ogrozi projekt, če se ga pripravlja skladno 
z OPN in gre za transparenten način financiranja? Gre za na-
čin priprave projekta, ki izključuje pravico lokalne skupnosti do 
informiranosti in sodelovanja. Svetniki pa nič! Toliko o »visoki 
stopnji obveščenosti občanov pri prostorskih zadevah«! Zna-
čilnost Bleda so naravne prvine znotraj urbaniziranega obmo-
čja. Mednje sodijo skalni osamelci in skalnata pobočja hribov. 
»Značilnosti te naravne zgradbe naj s posegi v prostor ne bi bile 
prizadete, posegi vanje niso dopustni« (52. in 153. čl. OPN). Če 
so v preteklosti gradnjo prilagajali naravnim danostim in gradili 
ob vznožju skalnatih pobočij, pa v današnjem času posamezni-
ki naravne danosti brezobzirno prilagajajo svojim potrebam. V 
skalnato pobočje Bledca se je v zadnjih letih posegalo z vseh stra-
ni, zaradi česar Bledec nepovratno spreminja svojo obliko. Na 
robu vasi Zazer pa je domačin kar odstranil obsežno gmoto skal-
nega osamelca. Pogled od daleč – kot bi gledal na kamnolom!

»Nasipavanje zemljišč in obremenjevanje tal z vnašanjem od-
padkov v odprti krajini ni dopustno« (88. čl. OPN). Na Mlinem, 
ob cesti k čistilni napravi, kjer je bil do nedavna ilegalen pesko-
kop, je lastnik izkopno jamo saniral, širše območje, gre za odpr-
to krajino, pa nasul (več kot meter visoko) z zmletim gradbenim 
materialom in zatravil. Spremenila se je konfiguracija terena, 
ki ni prilagojena sosednjemu zemljišču. Poseben primer je gra-
moznica v Ribnem. Iz obsežne fotodokumentacije zadnjih let je 
razvidno, da upravljalec gramoznice v izkopno jamo odlaga tudi 
odpadke (vse od žimnic do keramičnih umivalnikov ...). Občin-
ski inšpektorat pa nič! 
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»Nova razpršena gradnja ni dopustna« (39. čl. OPN). Nedaleč 
od vasi Selo naletimo na nov objekt tovrstne gradnje na obmo-
čju, katerega namenska raba ni stanovanjska. Ali to pomeni, da 
občina daje prednost nekmetijski rabi površine pred varstvom in 
ohranjanjem podeželske krajine?

Obnova hotela Jelovica je vključevala tudi izgradnjo podze-
mne garaže. Že v izhodišču je bilo jasno, da zaradi nivoja pod-
talne vode poglobitev kote obstoječega nivojskega parkirišča ne 
bo možna in zgrajen je bil nadzemni objekt, obsut z zemljo in 
zatravljen. Nastal je »grič«, umeščen med rob starega vaške-
ga jedra Grad in Zdraviliški park, ki krni kvalitete varovanega 
prostora (vplivno območje spomenika Blejski grad, naselbinska 
dediščina vaško jedro Grad, Ambient Bleda in Zdraviliški park) 
in zastira pred gradnjo odprt razgled na osi vaško jedro – Zdra-
viliški park. Gre za prostorsko spremembo takšnega obsega, da 
se je tudi položaj sosedov bistveno poslabšal. Župan je z investi-
torjem sklenil pogodbo, ki dopušča, da objekt seže tudi v obmo-
čje parkovne površine. Občinski svet v tej zadevi, ali je gradnja 
garaže na mestni zeleni parkovni površini v javnem interesu, saj 
gre za zasebni hotel, ni presojal. Ali je župan prekoračil svoja 
pooblastila? Za povrh pa je investitor, da bi si odprl pogled na 
obrežje Blejskega jezera, na severnem robu Zdraviliškega parka 
odstranil grmovnice, za kar ni pridobil soglasja pristojnega orga-

na. Gre za samovoljno ravnanje in nespoštljiv odnos do varova-
nega prostora. Naj poudarim, da je varstvo kulturne dediščine v 
javno korist, pred gospodarskimi in drugimi razvojnimi interesi. 
Primeri razkrivajo, da je Bled vedno bolj ugrabljen od interesov 
posameznikov in kapitala, gre za privatiziran sistem gospodarje-
nja s prostorom. Čudenje, kako je to mogoče, ne prinaša rešitev. 
Vprašanje je, kje so vzroki za nastalo situacijo? Na eni strani je 
občina. Če župan podpiše pismo o nameri (H. Evropa) in pogod-
bo o graditvi na parkovni površini (H. Jelovica) mimo odbora 
za prostor in OS, ki pa sta zavezujoča za občino, je vprašanje, 
če s svojim ravnanjem ni prekoračil županskih pristojnosti. Na 
potezi so svetniki! Na drugi strani pa je neučinkovito inšpekcij-
sko nadzorstvo nad izvajanjem OPN (gradbeni in medobčinski 
inšpektorat). 

Nanizane spremembe v prostoru, ki so posledica prevladujo-
čega zasebnega/kapitalskega interesa, niso v dobro ohranjanja 
prostorskih značilnosti Bleda. Malo tukaj, malo tam se spremi-
nja podoba Bleda. Zaradi obstoječega stanja – gre za neodgovor-
no upravljanje s prostorom – bi morali biti zaskrbljeni. Od tega, 
kakšne posege v prostor bo občina dopuščala, je odvisno, kakšna 
bo podoba Bleda v prihodnje. 

:::: Sonja Dornik  

Spoštovani!
Občina Bled že kar nekaj let preudarno in v sodelovanju z vsemi 
udeleženci pri urejanju prostora pripravlja spremembe in dopol-
nitve občinskega prostorskega načrta. Prihodnje leto namerava 
začeti s pripravo sprememb in dopolnitev občinskega podrob-
nega prostorskega načrta za ožje središče Bleda na podlagi pre-
dlogov deležnikov ter na podlagi analize obstoječega stanja in 
zgodovinskih analiz ter na njih izdelanega načrta prenove parka 
v skladu z aktualnimi prostorskimi zahtevami in smernicami 
Zavoda za varstvo kulturne dediščine. Tudi pri teh dokumentih 
bo ohranjanje narave in varstvo kulturne dediščine najpomemb-
nejše. Očitki, ki jih slišimo, da občina premalo naredi za javnost 
postopkov in še manj za varovanje dediščine, niso ne resni in 
ne resnični. Občina Bled in jaz osebno si nenehno prizadeva-
mo voditi konstruktiven dialog z vsemi javnostmi, s katerimi 
se srečamo, pa naj bodo to posamezni občani in občanke ali pa 
društva, nevladne organizacije in interesne skupine. Za potrebe 
podrobnejšega načrtovanja Južne razbremenilne ceste je tako s 
sklepom župana oblikovana delovna skupina, v kateri sodelujeta 
tudi predstavnika civilne iniciative in krajevne skupnosti. Kaže, 
da bo delovna skupina na osnovi konstruktivnih pripomb pri-
zadetih prebivalcev in ob strpnem dialogu uspela najti rešitve, 
ki bodo zagotovile čim manjše vplive na okolje in zdravje ljudi. 
Res pa je tudi, da smo pri pripravi prostorskih dokumentov od-
visni tudi od različnih nosilcev urejanja prostora, kjer pa zaradi 
epidemije delo poteka počasneje, kot bi si želeli. Po drugi strani 
pa so ravno investicije gonilo razvoja, ki se jih Občinska uprava 
Občine Bled vedno loteva zakonito in z veliko mero strokovnosti. 
Naloga občine je najti krhko ravnovesje med interesi javnosti, 
ohranjanjem kulturne dediščine in interesi vlagateljev. Kljub 
temu se trudimo, da prevlada javni interes. Način zagotavlja-
nja javnega interesa so tudi javni natečaji. Natečaj je uveljavljen 
postopek za izbiro najustreznejših arhitekturnih, krajinsko-
-arhitekturnih in urbanističnih rešitev, ki omogoča izbiro med 
različnimi rešitvami in zagotavlja ustrezne strokovne podlage za 
odločanje. Uporaba postopka natečaja je smotrna odločitev za 
vse, ki ravnajo po načelih kakovosti, strokovnosti, preglednosti 
in optimalne izbire.

:::: Robert Klinar, direktor Občinske uprave Občine Bled

Blejska lekarna zaključila z dežurstvi ob 
nedeljah in praznikih
Iz lekarne Zlatorog Bled so sporočili, da so zaključili z de-
žurstvi ob nedeljah in praznikih. Zadnjih nekaj mesecev 
je namreč potekala obnova lekarne na Jesenicah, zato so 
dežurstva za ta čas preselili na Bled. Od tega konca tedna 
naprej bo spet dežurna jeseniška lekarna na Titovi 18, in 
sicer od 9h do 17h. 

:::: RP

Prejeli smo    Obvestilo



21

Delavci Infrastrukture razkužujejo igrišča v lasti in upravljanju Občine Bled.

Aktualno
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*Kuponi se ne seštevajo in veljajo tudi za izdelke v akciji

KUPON NOVEMBER 
2020

Kupon velja v novembru 2020    //    Za kupce MCL parkiranje brezplačno

Sedež:
MCL Mesni center Luka d.o.o.,
Cesta Kokrškega odreda 26, 4294 Križe

Trgovine:

MCL Mesni center Luka d.o.o., Cesta 
Kokrškega odreda 26, 4249 Križe, 
tel.št. 040/294-444

SPB Mesnica Domžale, Ljubljanska cesta 82, 
1230 Domžale, tel.št. 01/72--98-474

Union center Bled, Ljubljanska cesta 11, 
4260 Bled, tel.št. 04/57-80-121NA IZBRANI ARTIKEL
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SERVIS VOZIL

KAROSERIJSKE STORITVE
• Menjava stekel • Avtokleparstvo •
• Popravilo toče brez lakiranja •
• Karoserijske storitve za vse zavarovalnice •

VULKANIZERSTVO
• Avtooptika • 

VLEKA NON-STOP 24/7

VULKANIZERSTVO -  
ZIMSKI AVTOPLAŠČI NA ZALOGI 
(prodaja, menjava, centriranje)

19
93

AUTO M Lesce
PE BLED
ZA POTOKOM 7a
041 620 143

OPTIKA
korekcijska očala
mehke in poltrde kontaktne leče
tekočine za vzdrževanje kontaktnih leč
pripomočki za slabovidne

OČESNA AMBULANTA
optometristični pregledi
okulistični pregledi
predpisi kontaktnih leč in  
kontrolni pregledi

OPTIKA SONCE
modna sončna očala
športna sončna očala
sončna očala z dioptrijoOPTIKA MESEC BLED

Poslovni center Union 
Ljubljanska cesta 11 

OPTIKA MESEC JESENICE
Cesta maršala Tita 31  
tel + 386 (0)4 583 26 63 www.optika-mesec.com

Oglas_OptikaMesec_180x61.indd   1 12/02/15   08:04

Optika Mesec Bled bo v  
spremenjenih razmerah odprta po  
naslednjem urniku: pon-pet 9-12 in 15-18
Optika Mesec Jesenice bo odprta po dogovoru.

tel + 386 (0)8 205 77 97

ALPSKA C. 43, 4248 LESCE

Izdelava umetnih muh in vab za ribolov, vezalni material,  
organizacija ribolova
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prevozi in ureditev pokojnikov ter  
pokop z žalnim sprevodom

velika izbira krst in žar

ureditev vseh potrebnih dokumentov

organizacija in izvedba pogrebnih  
ceremonialov na pokopališčih  
v občinah Bled, Gorje, Radovljica in 
Bohinj.

POGREBNE STORITVE

NOVAK
Anton Novak d.o.o.
Hraše 19,  Lesce

DEŽURNA SLUŽBA:
04 53 33 412
041 655 987
040 887 112

Sprejemamo naročila za sveče in suhe  
ikebane, žalne ikebane, šopke, poročne šopke 

in aranžmaje ter aranžiranje daril.

ALPSKA CESTA 43, LESCE 
PRODAJA T: 04 53 53 805

www.avtomony.si

Gorjanc

15

*Kuponi se ne seštevajo in veljajo tudi za izdelke v akciji

KUPON NOVEMBER
2020

Kupon velja v novembru 2020    //    Za kupce MCL parkiranje brezplačno

Sedež:
MCL Mesni center Luka d.o.o.,
Cesta Kokrškega odreda 26, 4294 Križe

Trgovine:

MCL Mesni center Luka d.o.o., Cesta 
Kokrškega odreda 26, 4249 Križe, 
tel.št. 040/294-444

SPB Mesnica Domžale, Ljubljanska cesta 82, 
1230 Domžale, tel.št. 01/72--98-474

Union center Bled, Ljubljanska cesta 11, 
4260 Bled, tel.št. 04/57-80-121NA IZBRANI ARTIKEL
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4260 Bled, tel.št. 04/57-80-121

10 %
NA IZBRANI ARTIKEL
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OGLASI

www.pizzeria-rustika.si
Spremljajte nas na 

FB Pizzeria.Rustika.Bled

POKLIČITE NAS NA 
04/ 5768 900 ali 051 812 300

Akcije se ne seštevajo, GRATIS je najcenejša jed.

Pizza Margerita             samo 6,80 €
Pizza Bled (klasika)           samo 7,40 €

- 20 % popusta pri DOSTAVI NA DOM
- 25 % popusta pri LASTNEM PREVZEMU

NA VSE JEDI (tudi PICE)

PRI ENKRATNEM NAROČILU 4 JEDI

Plačaš 3 + 1 GRATIS

TOP PONUDBA! (do konca novembra)

Najboljse pice, po najnižjih cenah!!!
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www.volkswagen.si

Kombinirana poraba goriva 9−3,4 l/100km. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih 
oksidov. *Prihranek vključuje popust na vozilo, ki se razlikuje glede na model vozila in BONUS v obliki znižanja maloprodajne cene vozila v 
vrednosti 1.000 EUR z DDV, do katerega je leasingojemalec upravičen v primeru sklenitve pogodbe o finančnem leasingu / operativnem 
leasingu / kreditu pri družbi Porsche Leasing SLO d.o.o. firma za leasing, Ljubljana in zavarovanju vozila preko zavarovalnega zastopnika 
družbe Porsche Zavarovalno Zastopništvo za celotno dobo financiranja (permanentno zavarovanje avtomobilskega kaska pri 
zavarovalnici Porsche Versicherungs AG, podružnica v Sloveniji ter permanentno obvezno avtomobilsko zavarovanje pri Zavarovalnici 
Sava d.d.) pod pogoji akcije VWBON_2020. Več na www.porscheleasing.si. **Višina bona je odvisna od modela. Akcija velja za vozila na 
zalogi in nova naročila do 30.11.2020. Akcija ne velja za električna vozila. Slike so simbolne.

ZAPELJITE 
V PISANO  

JESEN

3.000 € *
Prihranek do

+ Bon za zimske pnevmatike**

VWoglas_Dilerski_Range2020_137x198.indd   1 07/10/2020   14:19

JESENSKE UGODNOSTI SUZUKI

IN PODALJŠANO JAMSTVO LETI*

IN PODALJŠANO JAMSTVO LETI*

Kombinirana poraba goriva in izpusti CO2: 4,6-6,4 l/100km in 104-145 g/km, emisijska stopnja: EURO6, specifična emisija dušikovih oksidov (NOx): 
0,0138-0,0142 g/km, trdi delci: 0,00019-0,00020/km, število delcev: 0,69-0,95 E11/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, 
ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz  prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. 
Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Vse nadaljnje informacije 
o specifični porabi goriva in specifičnih emisijah CO2 iz novih osebnih vozil najdete v Priročniku o varčni porabi goriva in emisijah CO2, ki ga lahko 
brezplačno pridobite pri pooblaščenem SUZUKI partnerju in na spletni strani www.suzuki.si. Slike so simbolične. Do zgoraj navedenih akcijski 
ugodnosti so upravičeni tisti kupci novih vozil Vitara ali  SX4 S-Cross,  ki jim bo v obdobju akcije izstavljen račun in bo vozilo tudi registrirano. 
*Podaljšano jamstvo 3+2 leti je vključeno v Suzuki Financiranje. Akcija velja do 31.12.2020.

ABC Dealership
Dealer Road
Dealer City

ABC 1DE
Tel: xxx xxxx xxxx
www.suzukidealer.com

ALPSKA CESTA 43, LESCE 
PRODAJA T: 04 53 53 805

www.avtomony.si

renault.si

*Mesečni obrok velja za model Renault “CLIO Life SCe 75” in začetno ceno 9.990 €, ki že vsebuje redni popust v višini 700 € ter dodatni popust v višini 600 €, ki velja ob nakupu z Renault financiranjem. K modelu 
CLIO Life SCe 75 pripada 1.466 € ugodnosti ki jih sestavljajo obvezno in osnovno kasko zavarovanje v vrednosti 403,62 € podaljšano jamstvo (5 let ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej) v vrednosti 500 € in 
vzdrževanje za motor SCe 75 (4 leta ali 80.000 km, karkoli se zgodi prej) v vrednosti 562,42 €. Velja preko Renault financiranja. **Ob nakupu vozila, ne glede na obliko financiranja, kupec prejme brezplačen 
paket zimskih pnevmatik. Pridržujemo si pravico do napak. Poraba pri mešanem ciklu: 4,3 – 7,7 l/100 km. Emisije CO2: 96 – 136 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6D full. Vrednosti meritev porabe in emisij 
ustrezajo novemu standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k 
poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa 
je na voljo na renault.si. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija d.o.o., Dunajska 22, 1000 Ljubljana.

Renault CLIO
Sedaj tudi HIBRID

Bencinski motor že za129 € /mesec
z dodatnimi ugodnostmi od 1.400 € 
s paketom financiranja Renault FLEKSI*

     Paket zimskih pnevmatik**
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Vaš trgovec v Ljubljani
AVTOHIŠA IN NJENO URADNO IME
Naslov trgovca v eni vrstici

Renault priporoča   

Hibrid

Bencin/Dizel

5 LET 
JAMSTVA** 4 ZIMSKE 

PNEVMATIKE***12.990 €*
ŽE ZA

NISSAN MICRA ACENTA 
S 74 KW (100KM) BENCINSKIM MOTORJEM

OKRETNA. INOVATIVNA. URBANA.

REZERVIRAJTE TESTNO VOŽNJO
Ime prodajalca- naslov prodajalca - Tel: 0123 456 7890
www.imeprodajalca.si
Delovni čas xx-yy od ponedeljka do petka, xx-yy sobota in xx-yy nedelja

Kombinirana poraba goriva: 5,1 – 3,2 l/100 km. Emisije CO2: 115 – 85 g/km. Emisijska stopnja: Euro 6b. Emisije NOx: 0,0272 – 0,0411 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00011 g/km. Št.delcev: 
(x1011): 0,08. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k 
poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. *Cena velja za Nissan MICRA 1.0 100 Acenta in velja z akcijo CashPlan z Nissan Financiranjem. **5 let jamstva obsega 3 leta tovarniške garancije ter podaljšano jamstvo za 4., 5. leto po programu “As new” 
oz. za 160.000 km, karkoli se zgodi prej. ***Do 4 zimskih pnevmatik je kupec upravičen ob nakupu vozila Nissan MICRA 1.0 100 Acenta in velja z akcijo CashPlan z Nissan Financiranjem. Akcija velja do 31.3.2020. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 
22, 1001 Ljubljana. Slike so simbolne.
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Kombinirana poraba goriva: 5,1 – 3,2 l/100 km. Emisije CO2: 115 – 85 g/km. Emisijska stopnja: Euro 6b. Emisije NOx: 0,0272 – 0,0411 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00011 g/km. Št.delcev: 
(x1011): 0,08. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k 
poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. *Cena velja za Nissan MICRA 1.0 100 Acenta in velja z akcijo CashPlan z Nissan Financiranjem. **5 let jamstva obsega 3 leta tovarniške garancije ter podaljšano jamstvo za 4., 5. leto po programu “As new” 
oz. za 160.000 km, karkoli se zgodi prej. ***Do 4 zimskih pnevmatik je kupec upravičen ob nakupu vozila Nissan MICRA 1.0 100 Acenta in velja z akcijo CashPlan z Nissan Financiranjem. Akcija velja do 31.3.2020. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 
22, 1001 Ljubljana. Slike so simbolne.

Jesenice, Finžgarjeva 2, Tel.: 04 58 33 330
Lesce, Hraška cesta 25, Tel.: 04 53 53 450 


